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Léto budiž pochválenočerven 2023

Ano, je to pravda. Skutečně po sedmnácti letech má naše
základní škola devátou třídu. Co tomu předcházelo?  
Cesta nebyla jednoduchá. Začala v roce 2018 záměrem 
a návštěvou krajského úřadu s otázkou, aby nám navýšili 
kapacitu školy. To nebylo potřeba, protože v roce 2006 po 
zrušení II. stupně nikdo kapacitu nesnížil. Ale nikdo na kraji 
nevěřil, že se nám to povede a dokonce zástupce vedoucí 
odboru řekl, že na vesnici je to nemožné. 

Více na str. 15

Více na str.3

Slavnosti Chřešťovic

Po sedmnácti letech vychází 
z naší školy opět deváťáci

Harmonogram 
výstavby kanalizací a vodovodů
Ka n a l i za ce :

Albrechtice nad Vltavou 
Hlavní ulice – benzínová stanice až pomník padlých 
R o zd ě l e n o n a 4 ú se ky :

1. úsek – od benzínové stanice ke sjezdu na hřiště
výstavba 3.7. – 2.8.2023

2. úsek – od vjezdu na hřiště na náves
výstavba 3.8. – 20.9.2023

3. úsek – z návsi ke křižovatce k Temelínu
výstavba 20.9. – 22.10.2023

4. úsek – od křižovatky k Temelínu k pomníku padlých 
výstavba 3.7. – 2.8.2023

Objízdné trasy pro vozidla do 3,5 t a zásobování 
budou značeny svislým značením.

Vo d o vo d :

Přivaděč Albrechtice nad Vltavou – Chřešťovice
výstavba 3.7. – 31.10.2023

Údraž – výstavba 3.7. – 31.12.2023

Újezd – výstavba 11.9. – 31.12.2023

Jehnědno – výstavba 16.10 – 31.12.2023

Průběžné a podrobnější informace budou zveřejňovány 
na: www.albrechticenadvltavou.cz

Za krásného prosluněného dne 3. června 2023 se u kostela 
a v kostele sv. Jana Křtitele v Chřešťovicích oslavilo důstojně 
i vesele 700. výročí první písemné zmínky o vsi Chřešťovice. 
Po celé odpoledne byl nachystán bohatý program pro všechny 
generace. Při zahájení krátce k lidem promluvil starosta obce 
Miroslav Ušatý, místostarostka Hana Krippnerová a pan farář 
Vítězslav Holý. O tom, že se slavnost opravdu vydařila, svědčí
i hojnost návštěvníků.

Okrsková soutěž 
sborů dobrovolných hasičů

125. výročí založení SDH Údraž
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Informace pro občany ze 3. zasedání Zastupitelstva obce
Ze 3. zasedání ZO konaného dne 20. 4. 2023, zasedání řídil: starosta Ing. Miroslav Ušatý, přítomno: 20 občanů, z toho 14 členů ZO

Kontrola plnění usnesení ZO a zpráva o činnosti rady obce 
– Starosta – byla podána žádost na společnost E.ON na vydání     
   povolení fotovoltaiky na ZŠ. 
– byla podána žádost o poskytnutí dotace na přístavbu ZŠ.
– dnem 31.3.2023 skončil dotační program na sociální bydlení,
   MMR vypíše nový dotační titul pouze na dostupné bydlení. 
– Bc. Mikolášek – rada obce schválila příspěvek pro SRPŠ 
   na pasování prvňáků. Na předchozím jednání byl schválen 
   příspěvek pro MŠ. Není to stejné? 
– p. Krippnerová, MBA – není to stejné, jedná se o vítání prvňáčků 
   a o rozloučení dětí s mateřskou školou.
– Bc. Mikolášek – rada obce schválila odkoupení vybavení bufetu 
   Miláček. Jsou to věci, které se hodí obci?
– Starosta – jsou to věci nutné pro provoz dalším nájemcem.
– Bc. Mikolášek – pí. Krippnerová nechala zpracovat projekt
   na opravu sálu v Albrechticích. Na minulém zasedání ZO bylo 
   dohodnuto, že se zpracuje, až se rozhodne, co se sálem. 
   Domnívá se, že zastupitelstvo obce je více než rada obce.
– pí. Krippnerová – jednalo se jen o náčrt, ne o projekt. Zpracoval 
   ho Ing. Jareš za 4 tis. Kč. Náčrt přepošle zastupitelům.
– Ing. Havlíček – v jakém stavu je vyhlášení výběrového řízení na 
   pronájem bufetu Miláček. Při posledním výběrovém řízení byl 
   problém s nájemcem. Toto by se mělo zjišťovat před výběrem.
– Starosta – všechna výběrová řízení jsou anonymní, nabídky je 
   možné podat do 21.4.2023
– Ing. Havlíček – jak je to s výběrovým řízením na ředitele školy?
– pí. Sládková – bylo vypsáno konkurzní řízení, zájemci mohou 
   podat přihlášky do 10.5.2023. První schůzka konkurzní komise 
   proběhne 11.5.2023, samotný konkurz 29.5.2023. 
ZO schvaluje činnost rady obce. 
Vodohospodářská infrastruktura
– Starosta informoval o obdržení rozhodnutí na poskytnutí dotace 
   na vodovody a kanalizace. Dotace na vodovod a kanalizaci činí 
   111,45 mil Kč, dotovaný úvěr na akci činí 47,76 mil Kč, celkem 
   obec obdrží 159,21 mil. Kč. Zatím není k dispozici úvěrová 
   smlouva. Závěrečná zpráva má být podána do konce roku 2026. 
– Bc. Jačková – po dobu poskytnutí dotace musí obec dokládat 
   likvidaci odpadních vod. Bude to obec schopná dodržet?
– Starosta – ano, máme domovní ČOV. Evropská komise nastavila 
   nové podmínky pro poskytnutí dotace na DČOV, mohli by se 
   připojit další občané. Jednalo by se cca o 30 čističek. 
– p. Schánilec – všichni měli možnost se v minulosti přihlásit.
– Ing. Procházka – všichni musí doložit, jak likvidují odpadní vody
– Bc. Mikolášek – rozeslal by občanům dopisy, mají-li vyřešenou 
   likvidaci odpadních vod. Pokud ne, navrhl by možnost zápůjčky 
   z Fondu rozvoje bydlení. Nešel by cestou poskytnutí dotace.
– Starosta – navrhuje prodloužit vodovodní řad v Albrechticích od 
   bývalého autoservisu ke Králům a dále směrem Údraž, v Újezdě 
   propojení dvora s hradem a v Údražských Chalupách od prvního 
   domu směrem do obce. Náklady na rozšíření vodovodního řadu 
   jsou cca 5 mil. Kč. Je možné využít dotačních titulů od Jihočes. 
   vodárenského svazu, výše dotace činí 7 tis. Kč na jeden připo-
   jený ekvivalent. Dále by bylo možné do JVS využít bezúročné 
   půjčky. Navrhuje využít obě možnosti.
ZO schvaluje Rozhodnutí o poskytnutí dotace z MŽP
č. 22_026/0000496 na realizaci projektu „Vodovody – obec 
Albrechtice nad Vltavou“.
ZO schvaluje Rozhodnutí o poskytnutí dotace z MŽP 
č. 22_021/0000514 na realizaci projektu „Splašková kanalizace  
a  ČOV obec Albrechtice nad Vltavou“.
ZO schvaluje podání žádosti o poskytnutí bezúročné zápůjčky 
z prostředků Fondu podpory investičních akcí Jihočeského 
vodárenského svazu. 
ZO schvaluje podání žádosti o poskytnutí příspěvku členské obci 
pro napojení na vodáren. soustavu Jihočes. vodárenského svazu.
ZO schvaluje investiční záměr „Doplnění vodovodních řadů obce 
Albrechtice nad Vltavou – místní části Albrechtice nad Vltavou, 
Újezd, Údražské Chalupy. 
ZO schvaluje uzavření Smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení 
služebnosti inženýrské sítě na stavbu „Albrechtice nad Vltavou – 
vodovod, II. etapa“.
– Starosta – proběhlo 1. jednání s firmou DAICH. Končí platnost 
některých stavebních povolení, je nutné je prodloužit. V polovině 
června by měly začít stavební práce. 

Nejdřív se začne budovat vodovodní přivaděč od Trampalovského 
rybníka v Albrechticích do Chřešťovic. 14.8.2023 by se měl ukládat 
vodovod do země. Termín je domluven se zemědělci tak, aby byly 
minimalizovány škody.
– Starosta by byl rád, aby byl ve zpravodaji zveřejněn podrobný 
   harmonogram prací, ale ne závazný, může dojít ke změnám. 
   Společnost E.ON není zatím připravena, do toho vstupují KoPÚ. 
– Celá stavba je rozdělena na 5 stavebních objektů.
– Bc. Mikolášek – domluvil se s přípravářem firmy DAICH, že 
   předloží některé materiály k odsouhlasení.
Projednání investic na rok 2023
Starosta seznámil přítomné s návrhy některých zastupitelů. Dále 
starosta seznámil se stavem finančních prostředků obce a s před-
pokládaným stavem financí na konci roku, což by podle jeho 
odhadu mohlo činit cca 25 mil. Kč. Dále navrhl aktualizovat tento 
plán investic pro letošní rok a projednat na příštím zasedání ZO. 
Veřejné osvětlení 
Pan Schánilec a pan Řeřábek seznámili přítomné zastupitele 
s možnostmi veřejného osvětlení.
– p. Schánilec – nedoporučuje předělávat veřejné osvětlení pouze    
   na solární světla. Toto osvětlení je neefektivní, baterie drahé 
   a jsou problémy se svítivostí. Řešením by bylo hybridní veřejné 
   osvětlení, tzn. fotovoltaické baterie a přívodní kabel.
– p. Řeřábek – posoudil nabídky firem, které měl k dispozici pan 
   starosta. Svítivost solárních světel klesá, musí být hustší osa-
   zení světel. Nedoporučuje rušit kabely.
– Ing. Havlíček – co nás vede k nahrazování bateriovými zdroji, 
   je to úspora energie?
– p. Schánilec – pravděpodobně energetická soběstačnost.
Daň z nemovitostí
Paní Švehlová seznámila přítomné zastupitele s připravovaným 
návrhem stanovení koeficientu daně z nemovitostí. Navýšení 
koeficientu by se týkalo pouze rekreačních objektů. V současné 
době má obec stanovený koeficient 1,5 pro rekreační oblasti. 
Doporučuje zařadit do návrhu všechny rekreační oblasti, vyjma 
objektů, kde jsou hlášeny osoby k trvalému pobytu. 
– p. Veverka – doporučuje navýšit koeficient na nejvyšší možnou 
   výši, neboť více jak 50% majitelů objekty pronajímá.
– Ing. Havlíček – navrhuje koeficient ve výši 5.
Paní Švehlová bude pokračovat v přípravě návrhu.
ZO schvaluje zahájení 7. změny územního plánu Obce Albrech-
tice nad Vltavou. Náklady na zpracování uhradí žadatelé.
ZO schvaluje uzavření Dodatku č. 1 ke Směrnici č. 11 – Zásady 
pro vytvoření a použití účelových prostředků Fondu obnovy 
vodovodů s účinností od 1.1.2023.
Diskuse, různé
– pí. Krippnerová, MBA – informovala o majetku neznámých   
   vlastníků, o který se mohou zákonní zástupci přihlásit do konce 
   roku. V případě, že se v tomto termínu o tento majetek nikdo 
   nepřihlásí, připadne do vlastnictví státu. Seznam majetku 
   a neznámých vlastníků je zveřejněn na úřední desce obce.
– Ing. Havlíček – u bylinkové zahrady je otevřená skruž a přímo 
   na bylinkové zahradě jsou poškozeny dřevěné prvky. Bylo by 
   dobré to opravit, chodí sem děti.
– p. Jaroš – u hasičárny je ucpaná kanalizace, přetéká.
– Ing. Havlíček – byl již odeslán podnět na řešení situace v ZTV?
– pí. Krippnerová, MBA – proběhlo ústní jednání, se starostou  
   jednali na Policii ČR
– pí. Řeřábková – kdo spravuje mobilní aplikaci? Některé infor-
   mace nejsou aktuální, složení zastupitelstva obce je staré.
– pí. Krippnerová – aktualizace by měla probíhat automaticky,    
   spravuje firma Apsisto, zjistí podrobnosti
– pí. Řeřábková – v poplatku za odpady je zahrnuto i přistavování 
   velkoobjemového kontejneru. V loňském roce nebyl přistaven. 
   Jak je to plánováno letos?
– Ing. Havlíček – chtěl poděkovat panu Sidumovi, jak udržuje 
   okolí sběrného dvora
– p. Řeřábek – jak je to s ukládáním větví, vozit do Albrechtic?
– pí. Krippnerová – ano, prostor v Údraži není dosud připraven
– Ing. Havlíček – jak je to s prodejem pozemků na novém ZTV? 
– pí. Krippnerová – nejprve musí být uloženy sítě EG.D. Čekáme    
   na otevření dotač. titulu od MMR na technickou infrastrukturu.

Více na: www.albrechticenadvltavou.cz
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Touto cestou bych jménem obce velmi poděkovala všem, kteří 
se podíleli na přípravách a na zabezpečení pořádané akce 
k příležitosti 700. výročí od 1. písemné zmínky o vsi Chřešťo-
vice.  Jen díky Vaší spolupráci, která je v této vsi záviděníhodná, 
se podařilo oslavu uspořádat a ukázat Chřešťovice zase v tro-
chu jiném světle. Myslím si, že zájem o akci ze strany veřejnosti 
předčil očekávání, i když jistě přípravy přinesly organizačně ne-
jedny perné chvilky.
Ještě jednou „Chřešťováci“ velký dík.
Přeji všem obyvatelům Chřešťovic úspěšné a kvalitně strávené 
roky v této krásné obci.
Hana Krippnerová, MBA - místostarostka obce

Tichá vzpomínka

Dne 18. června 2023 zemřel dlouholetý zastupitel 

obce Albrechtice nad Vltavou pan Ing. Miroslav Vlk. 

Jako zastupitel obce působil čtyři volební období.

Pracoval také v radě obce, finančním výboru nebo 

kontrolním výboru. Jeho práce byla vždy přínosem 

pro celou obec. Podílel se na mnoha aktivitách obce, 

jejich výčet by byl velice dlouhý.

Jménem celého zastupitelstva obce vyjadřujeme 

upřímnou soustrast a tichou vzpomínku. 

Nikdo na kraji nevěřil, že se nám to povede. Zaplatí nám jenom 
1,5 úvazku a my budeme potřebovat minimálně pět aprobova-
ných učitelů. Trocha štěstí, malinko náhoda, víra a hodně práce, 
úsilí a nervů a hlavně paní ředitelka Mgr. Věra Tichá. 

Slavnostní přivítání prvních žáků šesťé třídy do školních lavic 
2. září 2019 - obnova II.stupně základní školy v Albrechticích.

A tak s velkou slávou otevíráme 6. třídu. Přijel i tehdejší senátor 
Větrovský, mimo jiné původní profesí učitel. Celou dobu svého 
mandátu nám držel palce a naší školu a obec dával za příklad, 
že když se chce, tak to jde.
Cesta to nebyla jednoduchá. Mnohé z dětí, které měly nastoupit 
do šesté třídy, byly rodiči umístěny do škol v Písku. Tím způso-
bili několik škod naráz (myslím finančních), neboť za každé dítě 
obec v rámci rozpočtového určení daní dostávala v průběhu let 
17 – 20 tisíc korun ročně. Těmito prostředky obec financuje pro-
voz školy. Další ztrátu jsme zaznamenali v doplatku za chybě-
jící žáky ve třídách. Ročně to dělalo i čtvrt milionu korun. Cel-
kově obec doplácela např. v roce 2018 více než milion korun. 
I přes tyto problémy jsme se dokázali přenést. A mohu konsta-
tovat, že v letošním školním roce, kdy naší školu a školku již

navštěvuje 141 dětí, jsme po více než sedmnácti letech dosáhli vyrovnané finanční bilance a obec nebude na provoz 
školy doplácet.  Ale nyní k tomu krásnému. 30. června se slavnostně rozloučíme s prvními deváťáky. 
Popřejme jim společně mnoho životních úspěchů a ať na svojí školu vzpomínají celý život.

Závěrem si nechávám poděkování paní ředitelce. Je symbolické, že i ona svojí pracovní kariéru končí spolu s našimi 
deváťáky. Byla to ona, která svou prací rozhodujícím způsobem dotáhla druhý stupeň naší školy až do finiše.

Za to jí od nás všech patří veliké poděkování.
Paní ředitelko, děkujeme a přejeme ještě hodně krásných chvil, ať ve škole nebo v osobním životě.

Ing. Miroslav Ušatý, starosta obce

Po sedmnácti letech vychází z naší školy opět deváťáci

Poděkování do Chřešťovic

Celá společnost nyní žije v nejistotě, jaké dopady bude 
mít konsolidační balíček schválený vládou. Státní finance
jsou v troskách, výběr daní začíná váznout, příjmy roz-
počtu nejdou podle plánu a výdaje dosahují vyšších hod-
not, než vláda předpokládala.
Jak to ovlivní chod naší obce, jehož rozhodující příjmy 
jsou navázány na státní rozpočet? Investice do vodohos-
podářské infrastrukrtury jsou připraveny, finanční prost-
ředky jsou zajištěny, dodavatel je vysoutěžen, přípravné 
práce finišují a finanční krize se této investice nedotkne. 
Další menší investice jsou také připraveny včetně zajiště-
ní financí a hlavně schválených a zejména podepsaných 
dotací (hřiště Jehnědno, kaplička v Údraži, sportpark 
v Albrechticích, dešťovka v Albrechticích a veřejné osvět-
lení ve všech místních částech.
Pravděpodobně dojde v příštím roce ke snížení úrovně 
a množství národních dotací (jsou financovány ze stát-
ního rozpočtu). Ale prostředky ze státních fondů kráce-
ny nebudou, protože ty jsou programově navázány na

evropské dotace a ty se státního rozpočtu netýkají, ale 
nejsou bezedné. Proto veškerá investiční aktivita naší 
obce bude upřena tam. Jedná se o energetickou bilanci 
školy, ZTV II v Albrechticích, sběrný dvůr, FV elektrárny 
v Chřešťovicích, Jehnědně a Údraži, dostavba školy, re-
konstrukce fyzikální a chemické třídy a další. Dnes se totiž 
obce rozdělily na dvě skupiny: ty, které honem rychle do-
dělávají projekty, aby co nejvíce financí obdržely a ty, kde 
vedení říká, že je vše drahé, nejsou na nic peníze a proto 
raději nic nebudeme dělat. Ta druhá varianta ale neplatí 
pro naší obec. Pro nás je rozhodující kolik, kdy a jak do-
kážeme získat investičních financí, abychom mohli obec 
dále rozvíjet. Musíme využít výsledků, kterých obec do-
sáhla a využít hodnocení finančníků. Finanční analytici, 
zejména ti bankovní, hodnotí naší obec jako vysoce pers-
pektivní, s konzervativní investiční politikou a zdravou eko-
nomikou. Jsme velmi dobře hodnoceni jako obec, která 
hojně a efektivně využívá dotačních titulů.

Ing. Miroslav Ušatý, starosta obce

Okénko starosty



Když se náš kostelík jednou za rok k večeru otevře, je všechno 
uvnitř tak trochu jinak ... Jak to bylo tentokrát? 
Zase se rok s rokem sešel a byla tu Noc kostelů, tentokráte 2.6.
LP 2023. Mnozí si mohli všimnout plakátů lákajících na tuto akci 
nebo zaslechnout pozvánku na vlnách místního rozhlasu.
Ať tak nebo tak, účastníci se sešli v příjemném počtu a byli to samí
dobře naladění lidé. 
Kdo přišel, dostal tentokrát pouze občerstvení pro smysly a duši,
ale věřím, že i to přišlo vhod ;) ...
O přívětivé přivítání, stejně jako o příjemně podané střípky z histo-
rie kostela, se postarala Andrea z místního infocentra.
Následoval hudební blok a otevřel jej malý hudební recitál na téma
„Láska a Víra“ v podání místních hudebních nadšenců s pracovním 
názvem „Chrámové Trio“.  
Kdo měl chuť a zůstal, měl tu čest se poté zasnít při varhanním
rozjímání Štěpána Svobody. 

Věděli jste, že se varhany v našem kostele průběžně 
opravují? Skvělé, že? 
Chvíli po deváté hodině večerní se k nám připojil náš 
pan farář Slávek a nás, co jsme zůstali až do konce, 
potěšil poutavou přednáškou o své cestě do Brazílie, 
kterou podnikl v září roku 2022.
Byl to moc příjemný večer, ze kterého si snad každý, 
kdo přišel, odnesl domů trochu pohody a pokoje. 
Tak... a takhke pěkně jsme se o letošní Noci kostelů 
měli. Přidáte se příště? Jestli ano, budeme moc rádi... 
Eva Svobodová

Noc kostelů v kostele sv. Petra a Pavla v Albrechticích nad Vltavou

Z farní kroniky - na pokračování XIV. - za faráře Františka Kunovjánka„A léta běží vážení…“

Poutní slavnost svatých Petra a Pavla v Albrechticích 
v neděli 2. července 2023. Mše svatá v 11:00 hodin.

R. 1969   Ponejprv se za mého administrování slavilo „Vzkříšení 
Páně průvodem po vsi“. Říkalo se, že to skončí fiaskem, jelikož l
idé málo chodí do kostela. Farní rada řekla, že si věřící na průvod 
potrpí a měla pravdu. Průvodu s hudbou se zúčastnilo mnoho vě-
řících a z toho asi 40 žáků a žákyň. Radost z toho byla veliká. Po-
dobně tomu bylo i o průvodu Božího Těla. Na náboženství se při-
hlásilo zde 29+4, v Údraži 10 žáků z celkového počtu dětí, jichž 
bylo 11. 
JZD hospodaří výborně, na jednotku připadlo 33 Kčs + 2 Kčs na 
kulturu. Je to od něj hezké, že mě vždy pozve na výroční schůzi. 
I když si kněze váží, přece na mši svaté se o nedělích málo chodí. 
Průměr činí 28-30 farníků a to je málo. Největší účast je o svátcích, 
pouti a pohřbu.

R. 1970   V červenci byly jak horké dny, ale některé tak chladné, 
že jsem v kanceláři topil. 
29.7. měl pohřeb Václav Stejskal, muzikant, za velké účasti mužů, 
požárníků a 38 hudebníků. 
Průvod o vzkříšení a Božím Těle byl slavný jako v roce 1969. Pro 
studené jarní počasí začaly žně až začátkem srpna. Jedny dveře 
pro kostelní kapli byly zhotoveny za 390 Kčs p. Miloušem Škodou, 
truhlářem z Albrechtic. Na společné lešení farností píseckého vi-
kariátu dáno 1.000 Kčs. Od děkanského úřádu v Písku zakoupeny 
skříň, kredenc a zpovědnice za 1.000 Kčs. Stará zpovědnice ne-
byla již k používání. Na konsistorní fond se odvádělo 300 Kčs nyní 
se odvádí 200 Kčs.
K vyučování náboženství se přihlásilo jen 8 žáků. 

R. 1971   V tomto roce bylo u sv. biřmování 19 biřmovanců. 
Konalo se v Myšenci. Někteří byli u sv. biřmování již dříve v Záhoří. 
Průvody v slavnosti Vzkříšení a Božího těla nebyly povoleny.

Při sčítání lidu v roce 1971 měly:

Albrechtice         
Hladná                
Údraž                     

451 obyvatel       
82 obyvatel             

238 obyvatel                       

131 domů
17 domů
70 domů

Celá farnost           771  obyvatel            218 domů

Podle údajů statistického úřadu pochází kostel z r. 1150. 
Při volbách byli kandidáti národní fronty zvoleni hlasy na 100%. 
Zavedena nová daň důchodová takzvaný příspěvek na sociální 
zabezpečení a to ve výši 25% z hrubého platu kostelních zaměst-
nanců a brigádníků. Je to veliké zatížení pro farní pokladnu.
Přitom se ještě platí 10% daň ze mzdy.

R. 1972                Na vyučování římsko katolického náboženství 
se nikdo nepřihlásil, jelikož ředitel školy odmítal přihlášky přijímati 
ani snad vydávati, že se tím kazí kázeň žáků.

R. 1973                Pořízena nová vrata dřevěná pro farní budovu,
na jižní straně. Zhotovilo je JZD v Albrechticích n. / Vlt. za 703 Kčs. 
Na náboženství se nikdo nepřihlásil. 
Dostavěn byl nový prostorný kulturní dům, jeden z nejhezčích na 
píseckém okrese, otevřen však až r. 1974.

R. 1974                Elektrikářské práce na farní budově: dvě nové 
skříně a jedny nové motorové hodiny stály celkem 2.174 Kčs. Vše 
bylo uhrazeno z mimořádného hospodaření farnosti. 
Zhotoven byl betonový rigol kolem severní strany kostela Vratisla-
vem Babušíkem, ministrantem, farářem a 2 žáky. Práce, materiál 
a odvoz hlíny na zahradu stály 1.000 Kčs. Tato částka zaplacena 
farářem. Proražení hřbitovní zdi Václavem Kabelem a Karlem 
Adamcem bylo uděláno za „Pán Bůh zaplať“. Josef Stejskal, zed-
ník v. v. položil odvodňovací rouru, vykopal a vybetonoval jímku 
a také ji opatřil mřížkou. Vše zdarma.  
Akademičtí malíři Jiří Kovařík z Plzně, Boukal z Českých Budějo-
vic vymalovali 10 hřbitovních kapliček jako fresko. Zdá se, že mal-
ba vydrží 50 - 70 let. (???)
Na vyučování náboženství se přihlásil doporučeným dopisem jeden, 
ale nebyl vyučován pro nepatrný počet přihlášek. Pokřtěno bylo 
16 dětí, pohřbeno 9, zpopelněn 1.
Oddán nebyl nikdo.

Výročí posvěcení kostela sv. Jana v Chřešťovicích 
v sobotu 16. září 2023. Mše svatá v 16:00 hodin.

Pater Vítězslav Holý

4



Spolek 

Rybářských veteránů

si Vás dovoluje pozvat na

Bude zajištěno pohoštění. 

K tanci a poslechu si zahraje od stolu 
neexistující soubor „Los Bambulos revival“.

Začátek k večeru, jak se Vám to bude hodit 
a vstupné je dobrovolné.

Tak přinděte a uvidíme.  Za RV Mňouk.                        

Tato se bude konat

v sobotu 
1. července

v e D v o ř e K r á l o v é m
v A l b r e c h t i c í c h

Pouťovou Vesel ic i

VSTUPNÉ:  pro závodníky dospěláky 50,- Kč

PRO DĚTI do 15-ti let 
chytání ZDARMA

Na vítěze všech kategorií 
čekají jako vždy HODNOTNÉ CENY

Spolek Rybářských veteránů

pořádá tradiční 

a hojně navštěvované

~ Takže Vás všechny co nejsrdečněji zveme ~

29.7.      sobota                             start ve 13:00

Tak léto je konečně tady a po velice vydařeném lednovém 
Candrbále máme pro Vás připraveny další kulturně, sportovní, 
ale hlavně relaxační akce.

Tou první jest Pouťová veselice v sobotu 1. července, jak 
jsme již avizovali v minulém zpravodaji. Dvakrát jsem kontak-
toval novou majitelku místní hospody (bývalý Miláček) a ta mi 
nebyla schopná říct zda 1. července, bude již otevřeno. Tudíž 
platí, že Pouťovka, se bude dít u „Králů“ ve dvoře. Začátek 
k večeru, vstup dobrovolný a jinak bude vše zajištěno. Budou 
vylepeny plakáty a oznámení v obecním rozhlase.

Další tradiční a také hojně navštěvovanou akcí jsou Rybářské 
závody na Vápeňáku. Letos v sobotu 29. července od 13.00 
hodin. Jako vždy bude pro Vás připraveno bohaté pohoštění 
a pro vítěze všech kategorií hodnotné ceny. Tímto Vás všech-
ny co nejsrdečněji zveme. Vstupné pro závodníky dospěláky 
50 Kč, pro děti do 15-ti let chytání zdarma.

No a tou třetí akcí letošního léta je velice oblíbený Koncert 
souboru Chairé z Příbrami. Uskuteční se v neděli 10. září 
od 16.00 hodin. A kde jinde, než v kostele sv. Jana Křtitele na 
poušti v Chřešťovicích. Letos se můžeme těšit i na vzácné 
hosty, kteří budou koncert provázet průvodním slovem. Paní 
Carmen Mayerová zde již jednou byla. Tentokrát s ní přijede
i její manžel, velmi známý a slavný herec, pan Petr Kostka. 
Tato legenda českého herectví letos slaví kulaté 85. naroze-
niny. A do hereckého důchodu se v žádném případě nechystá. 
A aby nebylo málo důvodů k oslavám, tak jeho temperamentní, 
stále mladá paní Carmen slaví den po koncertu v Chřešťovi-
cích také narozeniny. Takže tu budeme mít oba rodiče Terezy 
Kostkové. Myslím, že je na co se těšit.

Vstupné bude v předprodeji za 150 Kč a na místě za 190 Kč.
Z každé vstupenky opět věnujeme 20 Kč Spolku památek 
Chřešťovicka. Předprodej se bude konat na známých místech, 
v prodejně paní Kothánkové v Chřešťovicích, v infocentru na 
Obecním úřadu v Albrechticích a v kadeřnictví v Albrechticích. 

Veškeré informace o koncertu, rezervaci a prodeji vstupenek 
na tel. č. 775 253 145 u Petra Schánilce. 
Tě š íme se n a k rá sn é n e d ě l n í o d p o l e d n e .

No a závěrem, co připravujeme na podzim. 
Opět Poznávací zájezd na Jižní Moravu s návštěvou vinného 
sklepa a snad i Výlov Vápeňáku.  
Tak co? Dobrý né, tak se těšte.        Za Rybářské veterány Mňouk

Neděle 10. září 2023 od 16.00 hodin

Kostel sv. Jana Křtitele „Na poušti“ v Chřešťovicích

Účinkují: Vokálně instrumentální soubor dobových nástrojů  

Chairé 
Umělecký vedoucí – Josef Krček

Spolek Rybářských veteránů Vás srdečně zve na

P
ro

g
ra

m

Duchovní písně v proměnách času 

Umělecký přednes: 

Carmen Mayerová 
a Petr Kostka

Lidové písně 
jižních Čech

Poděkování 
Skupině ČEZ za podporu 
v rámci Oranžového roku

Obec Albrechtice 
nad Vltavou

Letní akce spolku Rybářských veteránů           Co se chystá ...

Tradiční koncert
duchovní hudby

Rybářské 
závody na Vápeňáku

Bude pro Vás

připraveno 

BOHATÉ 

POHOŠTĚNÍ
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Parta albrechtických mužů se 30. dubna, za krásného počasí, pustila do stavění máje na albrechtické návsi, a to bez použití 
techniky. Za to si od přihlížejících diváků zasloužili velký potlesk. Krásně nazdobená májka s pestrými fábory se během pár 
minut tyčila k nebi. Z důvodu bezpečnosti byl další program (hlavně pro děti) v prostorách mezi novostavbami „Na mohyle“. 
Obec připravuje jiné vhodné místo, kde by stavění máje splňovalo tradici jarních slavností.  Hana Krippnerová

Víte, že stopy Járy Cimrmana 
vedou i do Albrechtic? 
Kdo by neznal největšího génia a všeuměla české historie Járu Cimrmana, 
který v roce 2010 získal nejvíce hlasů v televizní soutěži o sedm divů České 
republiky, čímž porazil i Karla IV., kontaktní čočky nebo české pivo :-)
Jára Cimrman jako velikán musel svou stopu zanechat všude, takže i u nás. 
17. května 2023 odvysílala Česká televize jihočeský díl cestopisného seriálu 
STOPY JÁRY CIMRMANA, kde se objevil nejromantičtější hřbitov v Čechách, 
ten náš, kapličkový, v Albrechticích nad Vltavou. 
V tomto díle herec Petr Brukner s kolegou Miroslavem Táborským navštívili
albrechtický hřbitov a vedou zde spolu tento rozhovor: 
Táborský: „To je ale poetické místo!“ Brukner: „Inu, v našem kraji říkáme
veselý hřbitov.“ T: „To by se tu určitě líbilo Cimrmanovi!“ B: „Však si na ten  

hřbitůvek brousil zoubky. Měl to prý vyjednáno s místním farářem, ale v době jeho smrti, byla již všechna místa obsazena a mimo jiné, 

sloužil hřbitůvek pro obyvatele Albrechtic, ne pro Vídeňáky.“  B: „Tak todle je jedno z míst, kde Cimrman prokazatelně pracoval.“  T: „Jako 

hrobník?“ B: „Ne, jako restaurátor pomníků.“ T: „Aha.“ B: „Byl totiž asistentem akademického malíře Václava Šebeleho, který měl poniče-
né kapličky znovu vymalovat a obnovit lidové nápisy. A Cimrman pod jeho vedením zrekonstruoval kapličku č. 4. V Šebeleho malovaném 
deníku je tato poznámka: O Cimrmanově autorství básně Na mrtvé rodiče - je ovšem otázkou, jestli Cimrman napsal tuto báseň úplně 

novou nebo zrekonstruoval tu původní z 2. pol. 19. století?“ T: „Tak to už se asi nikdy nedozvíme...“ :-)  vp

Návesní kaple Panny Marie v Chřešťovicích 
prošla v r. 2022 obnovou exteriéru a interiéru, 
obnovena byla i krásná socha Panny Marie 
a také vitráž okna. Dne 4. května 2023 byla za 
účasti chřešťovických občanů kaple a socha 
Panny Marie požehnána farářem Vítězslavem 
Holým. Slavnostního znovuotevření kaple se 
též zúčastnila místostarostka obce paní Hana 
Krippnerová. Chřešťovické děti pod vedením 
paní učitelky Jitky Šefránkové zazpívaly něko-
lik pěkných písní za doprovodu kytary. Závěr 
této malé slavnosti patřil májové pobožnosti 
a zpěvu písní mariánských. 
Ve věžičce kaple je zvon o váze 25 kg, na který 
se dříve třikrát denně zvonilo klekání a také se 
zde zvonilo při smutečních průvodech nebo na 
poplach. Stále se ještě na zvon zvoní, zemře-li 
někdo z Chřešťovic. vp

Lidé na něho stále vzpomínají.

Požehnání obnovené kaple Panny Marie v Chřešťovicích
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SDH Albrechtice nad Vltavou

Vás zve na

u příležitosti oslav 133. výročí založení sboru
a otevření hasičské zbrojnice po rekonstrukci

s tímto programem:

Vše se bude konat v areálu hasičské zbrojnice

Celým odpolednem Vás bude provázet 
příjemná hudba 

a občerstvení od hasičů

Všichni jste srdečně zváni

Slavnostní nástup hasičských sborů s prapory
Zdravice zástupců jednotlivých organizací
Přestřižení otevírací pásky
Den otevřených dveří v hasičské zbrojnici
Odhalení a žehnání sv. Floriána
Ukázky historické a současné hasičské techniky
Výstava z historie a činnosti sboru
Komentovaná prohlídka hasičské zbrojnice
Pro děti hasičský skákací hrad, pěnová show 
a malování na obličej

července od 14:00v sobotu 8

Obec 
Albrechtice 
nad Vltavou

SKUPINA ČEZ

Sbor dobrovolných hasičů 
v Albrechticích nad Vltavou 

A další brigáda ve zbrojnici
Albrechtičtí hasiči se připravují na oslavy 133. výročí založení je-
jich sboru a slavnostní otevření hasičské zbrojnice. Už od jara se 
koná jedna brigáda za druhou a pořád je co dělat. Pracuje se jak 
na doladění interiéru po rekonstrukci, tak na úpravě okolí zbrojnice 
a pergoly, kterou máme hned vedle hasičárny. Čas neúprosně letí 
a tak práce už jdou do finále. Vždyť uvidíte a přijďte si naši novou 
zbrojnici prohlédnout v sobotu 8. července od 14 hodin. Bude se 
na co dívat a samozřejmě bude i program pro děti.
Text: Petr Sidum – velitel SDH Albrechtice nad Vltavou
Foto: Magda Sidumová

Hasičská gratulace
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Železná sobota s hasiči

Rok utekl jako voda a tak albrechtičtí hasiči uspořádali Železnou sobotu a opět vyrazili do ulic Albrechtic nad Vltavou 
a místních částí Újezd a Hladná. Svážel se opět starý železný šrot a vysloužilé elektrospotřebiče, kde patříme ke špičce
v republice. Za nádherného slunečného počasí jsme se pěkně zahřáli. A zároveň jsme během přejezdu mezi obcemi
nacházeli zajímavé odpadové poklady, které už zřejmě někdo 
neměl sílu dovézt na sběrné místo.
V průběhu tohoto dne se železného šrotu i elektrospotřebičů 
podařila svézt pořádná hromada.

Děkujeme všem, kteří nám přispěli kouskem svého odpadu 
a podpořili tak činnost hasičského sboru v Albrechticích nad 
Vltavou. Zejména, když nás již zanedlouho čekají hasičské 
oslavy 133. výročí založení našeho sboru a také slavnostní 
otevření zbrojnice po rekonstrukci.

Text: Petr Sidum – velitel SDH Albrechtice nad Vltavou
Foto: Magda Sidumová

V nedávných dnech hasiči a hasičky vyrazily opět po roce na 
gratulaci k manželům Rieplovým. Jejich životní jubileum si 
připomněli příjemným posezením, úžasným pohoštěním a pře-
dáním darů pro oba jubilanty. Bratr Wilibald Riepl je členem 
albrechtického hasičského sboru již úctyhodných šedesát let. 
Dlouhé roky pracoval jako místostarosta našeho sboru a okr-
sku. A dodnes se pravidelně zúčastňuje hasičských akcí. Za 
jeho hasičskou práci mu patří veliké poděkování. Před třemi 
lety mu bylo uděleno nejvyšší hasičské vyznamenání a to řád 
svatého Floriána. Manželé Rieplovi, albrechtičtí hasiči a hasi-
čky si Vám dovolují ještě jednou popřát vše nejlepší, pevné
zdraví a spoustu klidných a spokojených chvil.
Text: Petr Sidum – velitel SDH Albrechtice nad Vltavou
Foto: Marie Korecká



Vycházkové okruhy v Albrechticích jsou vhodné jak pro starší, tak pro rodiče s dětmi. Terén okruhů je schopný bezpečné 
chůze, bez velkého převýšení a s délkou kolem 3 – 5 km. Tedy např. na vycházku po nedělním obědě.

Informace pro občany

Tři rybníky – MODRÝ OKRUH  (modrá značka na stromech) 

Od parkoviště u bylinkové zahrady v Albrechticích se vydejte
loukou na hráz prvního rybníka - Vápeňáku. Na konci hráze se 
dejte doprava kolem chatky z obytného vozu (Vanťákovny). Pokud 
je přímá cesta od bylinkové zahrady zavřena a pase se na ní do-
bytek, použijte pěšinu, která odbočuje z hlavní silnice naproti od-
bočce na Hladnou. Na konci svodidel u silnice je v lesíku pěšina 
doprava, po výstupu po dřevěných schodech se pěšinou na kraji 
pole dostanete na dohled hráze Vápeňského rybníka a projdete 
kolem chatky z obytného vozu (Vanťákovny). Spočinout můžete
chvíli u studánky obnovené v r. 2023. Pokračujte kolem rybníka  

dál údolím k novému druhému rybníku pana Venuše. Pak kolem 
rybníka pana Venuše je zleva v lese zbudována pěšina k hrázi 
třetího rybníka Vojtíška. Odtud se vydejte doleva k odvozní lesní 
cestě s červenou turistickou značkou a kolem odbočky na Novou 
louku dojdete zpět k pumpě. 
Délka okruhu je asi 2,5 km nenáročným terénem. 
Trasa je značená modrou značkou na stromech.
Prosím nezapomínejte, že dle lesního zákona je v lese zakázáno 
rozdělávání ohně. V lese se chovejte ohleduplně a zbytečně ne-
hlučte, nerušte vodní ptáky na hladinách rybníků a nepoškozujte 
výsledky práce lesníků.

Akáty bílé – ŽLUTÝ OKRUH    (žlutá značka na stromech) 

Od parkoviště u bylinkové zahrady v Albrechticích loukou na hráz
rybníka Vápeňák. Na konci hráze se dejte k chalupám v místní 
části  „U Petříků“ až k lesní cestě. Pokud je přímá cesta od bylin-
kové zahrady zavřena a pase se na ní dobytek, použijte pěšinu, 
která odbočuje z hlavní silnice naproti odbočce na Hladnou. Na 
konci svodidel u silnice je v lesíku pěšina doprava, po výstupu po 
dřevěných schodech se krajem pole dostanete na dohled hráze 
Vápeňského rybníka a projdete k chalupám „U Petříků“ až k lesní 
cestě. Odbočíte doleva a po 40 metrech, v úrovni rohu stodoly 
uhnete doprava do mírného kopce po lesním průseku.  
Cesta je vlevo lemována lesními pasekami, přes které je vidět 
silnici na Hladnou, lesem zarostlé údolí Korečník a za ním skupinu 
budov statku Kouty. K obzoru se táhne krajina na druhé straně 
řeky s obcí Doubrava. Cestou si všimněte bohatého přirozeného 
zmlazení lesních dřevin. Umožňuje to chudá kyselá půda, vhodné 
množství dospělých stromů a severní expozice. 
Jakmile se cesta skloní z kopce, v průhledu lesa vpravo je vidět 
rybník u Nové louky. Dojdete k hrázi rybníka, v některých, který je 
v aplikacích map mylně nazvaný Vojtíšek. Po levé straně jsou na 
borovici dva bílé pruhy a číslo 103. Je to viditelná část rozdělení 
lesa, oddělení s číslem 103. 
Aby při starosti o les a organizaci prací bylo možno přesně určit 
místo a zjednodušit orientaci, byly rozsáhlé komplexy lesa rozdě-
leny průseky na menší části do výměry asi 150 ha. Stalo se tak na 
základě tereziánských patentů v 18. století. Původně to bylo roz-
dělení čistě geometrické, bez ohledu na reliéf terénu. Dnes se vy-
užívá k rozdělení lesa přirozených hranic - potoků, cest, zlomů 
terénu. Prošli jste dělicí linkou - hospodárnicí - navrženou ještě dle 
starého výkladu. 
Projdete po lesní silnici zvané Kocourák (název je dílem úředníků
Lesů ČR?) kolem areálu rekreačního střediska Nová louka až 
na křižovatku s lesní silničkou, vedoucí z kopce k okresní silnici. 
Pokračujete přes křižovatku rovně. Asi po 300 m narazíte na ohbí
lesní cesty, která po kamenném mostu překračuje potok.
V turistických mapách je potok označovaný jako Vojtíšek. Jde ale
o kartografický omyl.   

Rybník Vojtíšek ve skutečnosti leží asi 0,5 km západněji od Nové 
louky a protéká jím potok označený jako Horský potok. 
Jdete po mostě do mírného kopce. 
Asi po 50 m od mostku je vpravo ve smrkovém porostu, zhruba 
10 m od cesty, smrk zasažený bleskem. Asi 2m dlouhé třísky jsou
vytržené ze spirálovité cesty blesku, jsou rozhozeny v okolí. To se 
stává, zajímavé je, že se nejedná o osamocený strom někde na 
návrší, ale o strom v hustém zápoji dole v údolí. 
Vyjdete na hřbítek a vlevo vidíte krásný výhled na statky, rozhoze-
né po krajině pod Kamenným vrchem na druhé straně řeky. Ale to 
se už ukazují první akáty. Nejprve neuspořádané trsy výmladků 
a postupně přibývají silné, pokroucené, esteticky hodnotné staré 
stromy z bývalého stromořadí. 
Akát trnovník je opadavý listnatý strom s domovem v Americe. Do 
Evropy byl dovezen v r. 1600, o století později se vysazuje v Če-
chách. Protože má na kořenech žlázky s bakteriemi, které vážou 
dusík, zdálo se, že jeho přínos bude pozitivní. Ale ukázalo se, že 
díky mělkým kořenům se nekontrolovaně šíří do okolí, do půdy 
vylučuje jed, zabraňující uchycení jiných bylin či dřevin. Kromě 
nektaru je celý jedovatý. Proto byl zařazen mezi invazní druhy 
a jeho šíření je zakázáno. Jeho odstraňování je problematické, 
snad i nemožné. Nicméně pohled na kvetoucí, vonící stromy, plné 
včel, je krásný. Kacířský názor je, že by bylo dobré doplnit staré 
stromy novými vybranými jedinci ze stávajících trsů a omladit tak 
stárnoucí alej.
Vracíte se stejnou cestou. Pokud jste však svěží, udělejte si malou 
zacházku, delší o 200 m, která vás povede také krásným lesem. 
Naproti rekreačnímu středisku Nová louka u cesty zvané Kocourák 
je u oploceného včelína s plechovou střechou odbočka doprava 
do mírného kopce. Pak se cesta svažuje dolů a po asi 350 m od 
včelína odbočíte doleva. Z lesa vyjdete u první chalupy „U Petříků“. 
Délka okruhu je asi 5,5 km. Trasa je značená žlutou značkou.
Dle lesního zákona je v lese zakázáno rozdělávání ohňů, místo 
špekáčku si vezměte s sebou spíš řízek. Neodhazujte odpadky, co
jste donesli, tak také odneste. Vaše jméno, vyryté nožem kamkoliv, 
nesvědčí o vaší velikosti, spíše naopak. Chovejte se ohleduplně, 
neničte výsledky práce lesníků.

Horskou cestou kolem Povedené studánky – ZELENÝ OKRUH

(zelená značka na stromech) 

Od Loužičky v Habří půjdete nejprve do kopce směrem k Výrovu, 
asi po 200 m odbočíte doprava mezi domy a po nově opravené 
silničce k hájence pod Chlumem. Ta je dnes v soukromých rukách. 
Zastavte se a případně se posaďte na lavičku u nového rybníku 
Lesů města Písek. Pokračujte asi 1,5 km po Horské cestě do mír-
ného kopce k Povedené studánce. Zde můžete odpočinout, pose-
dět na lavičkách, ochutnat dobré vody a rozhodnout se, zda se 
vrátíte kratší nebo asi o 1 km delší trasou. Při kratší trase hned za 
studánkou odbočíte doleva na měkkou lesní cestu. Povede vás 
kolem lesních pasek a oplocenek. Po vstupu do dospělého lesa 
u posedu jsou 3 silné, zdravé a vitální jedle bělokoré. Zastavte se 
a dobře si je prohlédněte. Už jich v lesích mnoho nezbývá. Mírně 
zahloubená cesta vás povede z kopce, ale to jste již na dohled 
u rybníku a můžete se vydat zpět k Loužičce. Celková délka trasy 
je 3,2 km. Trasa je značená zelenou značkou.

Prodloužená varianta.
U Povedené studánky jděte 150 m dál po Horské cestě. Před 
vrcholem kopce odbočte doleva na měkkou lesní cestu do mírné-
ho kopce až po spojení se žlutou turistickou trasou. Po ní na rovině

ujděte asi 300 m a odbočte doleva k posedu. Cesta vede středem 
zalesněných pasek a oplocenek, je zarostlá trávou a buření. Před 
vysokým lesem se na několik metrů přibližuje ke kratší trase. Po-
kračujte cestou kolem vzrostlých mlazin. Na konci cesty je v okolí 
možno pozorovat živelné, husté zmlazení douglasky tisolisté, která 
je v porostu zastoupena krásnými stromy. 
Douglaska tisolistá je jehličnatý strom dovezený k nám teprve 
roce 1827 a to ze západního pobřeží USA. V píseckých lesích je 
hojná, stromy jsou zdravé a silné. Nedosáhnou však výšky až 
100 m, jako ve své domovině. Utrhněte si pár jemných jehliček, 
rozemněte a přivoňte. Ucítíte svěží citrónovou vůni.  
To už jste zpět u píseckého rybníčku a odtud dojdete po silničce
k Loužičce. 
Celková délka prodloužené trasy je 4,7 km. Trasa je také značená 
zelenou značkou. 
Nezapomeňte, že lesní zákon zakazuje rozdělávání ohně v lese. 
Chovejte se ohleduplně, neničte okolí studánky a važte si práce 
lesníků. Obaly od svačiny a pití patří zpět do batohu a vytřiďte je 
až doma.

Mapky všech vycházkových okruhů včetně popisu trasy
budou k dispozici v Infocentru v Albrechticích nad Vltavou.

Vycházkové okruhy v Albrechticích
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V neděli 18. června odpoledne se uskutečnila první nedělní 
vycházka od parkoviště u bylinkové zahrady za akáty bílými. 
Tedy vyzkoušeli jsme si v praxi poprvé žlutý okruh. 
Počasí nám přálo, sešlo se nás celkem deset ... a byla to 
krása. Pohodová, nenáročná nedělní vycházka. Asi 5,5 km. 
Zvládnul to dokonce i Martin Klement na vozíku, který na 
první vycházce prostě nemohl chybět. S odborným zajíma-
vým výkladem Petra Dostála o akátech, třetihorních meta-
sekvojích, rulíku zlomocném či pohádkovém náprstníku,
který právě kvetl. Také o stromech zasažených bleskem 
a o životě v lese vůbec. 
Milým překvapením bylo i posezení u potůčku a nádherné
výhledy na krajinu až na druhém břehu řeky. Akáty bílé sice 
už pomalu dokvétaly, ale i tak to stálo za to. vp
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Domovy KLAS, o.p.s. působí v oblasti poskytování sociálních 
služeb již od roku 2009. V současnosti společnost poskytuje 
v obcích Temelín a Chrášťany a v přidružených obcích terénní 
pečovatelskou službu, mateřská centra, odpolední volnočasové 
kluby pro děti a mládež, příměstské letní tábory a senior kluby. 
V průběhu roku pořádá i množství kulturních a jiných akcí pro 
širokou veřejnost. 
Před několika měsíci naši společnost oslovila sociální pracovnice 
odboru sociálních věcí města Písku s žádostí o pomoc při posky-
tování pečovatelské služby panu Klementovi z Albrechtic nad 
Vltavou. Naše sociální pracovnice, paní Kočová, si hned druhý 
den domluvila s panem Klementem schůzku a záhy se stal naším 
klientem.
Pár týdnů nazpět mi kolegyně doručily do kanceláře srdečný dě-
kovný dopis od pana Klementa, ve kterém mimo jiné „moc a moc 
děkuje s hlubokou poklonou v srdci“ našim pracovnicím v sociál-
ních službách, pečovatelkám, které k němu jezdí. A já jsem se po 
přečtení dopisu rozhodla, že pana Klementa osobně navštívím.

Při velmi srdečném rozhovoru mi pan Klement vyprávěl svůj příběh: nebo si převléknout tričko. Dokonce i vyšívá křížkovým stehem 
obrazy, což mu slouží k procvičování jemné motoriky. „Jak Vám 

musím se zeptat. „Děvčata mi pomáhají s tím, co nezvládám jed-
nou rukou, jako je pomoc v kuchyni, například s krájením, dále 
s mytím vlasů a holením a s úklidem. Paní Kočová mi také se-
hnala elektrický psací stroj, takže mohu konečně psát, jsem totiž 
pravák a levou je to obtížné a pomáhá mi při sjednávání opravy 
elektrického vozíku.“, odpovídá mi pan Klement. „Chtěl bych paní 
Kočové a ostatním děvčatům poděkovat za ochotu a obětavost 
při péči o moji osobu a domácnost.“, doplňuje na závěr a přidává: 
„Jejich služby mohu doporučit každému, kdo potřebuje pomoci.“

tedy pomáhají naše pracovnice? Zlepšily Vám naše služby život?“, 

Děkuji panu Klementovi za velmi srdečný a upřímný rozhovor 
a za celé Domovy KLAS, o.p.s. mu přeji mnoho zdraví a stále 
dobrou náladu! 

Zároveň bych ráda oslovila všechny, kteří potřebují pomoci, aby se 
na nás s důvěrou obrátili. Více informací naleznete na webových 
stránkách společnosti: a na tel: 774 709 113 www.domovy-klas.cz 

Mgr. Bc. Ivana Chaloupková, ředitelka Domovy KLAS, o.p.s.

„Mozkovou mrtvici jsem prodělal náhle, před dvěma lety a ochrnul 
jsem na pravou stranu těla. Nejdříve jsem byl v nemocnici a pak 
v rehabilitačním ústavu v Chotěboři celých deset týdnů – dohro-
mady jsem takto strávil půl roku. Přijel jsem tam jako ležák a všich-
ni říkali, že nebudu chodit. Po pěti týdnech jsem už chodil po bu-
dově s tříbodovou holí!“, usmívá se pan Klement. Obdivuji jeho 
vytrvalost, houževnatost a dobrou náladu. Po celou dobu našeho 
rozhovoru usmívá a ani jednou není cítit náznak hořkosti nebo 
stížnosti nad nepřízní osudu. „Po bytě se bez problémů pohybuji 
s tříbodovou holí, s ní sejdu ze schodů i vyjdu nahoru.“, vypráví 
a dál pokračuje: „Dole v garáži mám zaparkovaný elektrický vozík, 
s ním jezdím na nákupy, do blízkého lesa a také na fotbal, nevy-
nechám žádný zápas.“ Při svém vyprávění neopomene ani zmínit 
to, jak mu pomáhají sousedé a obyvatelé Albrechtic, například pa-
ní prodavačky v místním obchodě. Vidím, že pan Klement se dva
roky po prodělané mrtvici a ochrnutí pravé strany dokázal doslova 
postavit zpět na vlastní nohy a navrátit se do života. Dokáže si 
užít svůj volný čas a zvládne i velkou část péče o domácnost. 
Ukazuje mi, jak dokáže za pomoci jedné ruky oškrábat brambory 

Domovy KLAS, o.p.s. pomáhají v AlbrechticíchRozhovor s Martinem Klementem

První nedělní vycházka - za akáty bílými...



Konec dubna jsme oslavili slavnostním sletem čarodějnic. 
Akce byla pro rodiče s dětmi a kromě nápaditého kostýmu 
měly děti za úkol vyrobit i originální čarodějnický klobouk, 
který zdobí naší školu doteď. Tento den byl také doprovázen
různými úkoly a soutěžemi. Odpolední akce se zúčastnily 
děti spolu s rodiči a zakončili ji společným opékáním vuřtů. 

Čarodějnický klobouk - soutěž a výstava

Notná dávka řízků na cestu a další pochutiny zahájily cestovní hodokvas. Poklidné putování vlakem však narušila výluka z Protivína do 
Českých Budějovic a zpoždění, díky kterému jsme přijeli na oblíbenou šumavskou Olšinu o dvě hodiny později. Odpolední program však 
byl dodržen a v pedálech se vyšláplo pěkných 19 km. Mezitím došlo na základně k opravě jediného závadného kola. Večerní špekáčky 
a posezení u ohně zpříjemnily chladný čas. Druhý den jsme vybrali nejdelší a nejčlenitější terén našeho pobytu: Olšina – Horní Planác – 
přívozem do Bližší Lhoty – Nová Pec – Pernek – vojenský újezd Boletice – Olšina. Zpestřením dne byla plavba přes Lipno a velkou 

motivací po několika dalších kilometrech i dobrý oběd v Nové 
Peci. Kopce prověřily fyzickou kondici každého cyklisty, ale je-
dince trénované Píseckými horami nezdolaly. 
Večer se polovina výpravy vydala na 8 km pěší stezku okolo 
malebného rybníka Olšina, druhá polovina se soumrakem odje-
la s Ignácem na noční trail do protějších kopců. Ač by se zdálo, 
že procházka kolem rybníka neskýtá druhý rok návštěvy žádná 
překvapení, opak je pravdou. Po vydatných deštích byla pěšina 
v úvodu velmi rozmočená a nové adidasky paní učitelky by kon-
taminaci rašelinou nepřežily. Maty a Elen však neváhali a po 
dohodě nastavili své paže do sedačky, díky které zůstal pár bot 
netknutý. Děkuji ještě jednou a veřejně za milou a hbitou pomoc! 
Adrenalinová skupina jezdců se navrátila za hodinu v potu, ale 
s úsměvy na tvářích. Perfektní disciplínu prokázali všichni zú-
častnění. Hotelová restaurace se s námi třetí den po tradiční 
ranní rozcvičce rozloučila výtečnou snídaní a mohli jsme mířit 
v “plné polní” i s batohy do Českého Krumlova. Trhák Květušín 
prověřil zbytky sil naší výpravy. V Hořicích jsme spočinuli na 
náměstí u kašny a vyhodnotili, že na zbytek cesty do Krumlova 
využijeme vlakové spojení. Krumlov byl nabitý, jelikož se jel 50. 
ročník rallye. V centru jsme navštívili Muzeum vltavínů a fakul-
tativně i muzeum Tortury. Odpolední odjezd k domovu proběhl 
v klidném duchu a cesta ubíhala celkem hladce. 
Sportu zdar, cyklistice zvláště! Zdeňka Pirglová

ZA Č A LO N Á M PLAVÁ N Í

V dubnu jsme začali jezdit do plaveckého bazénu v Písku. Jako 
každý rok se děti velmi těšily na to, až skočí do vody a ukážou 
nám, jak jsou plavecky zdatné. Pod vedením trenérek se děti roz-
dělily na 4 skupiny, podle svých schopností – potápění, obratnosti, 
lovení perel, přeplavání celého bazénu a skoku z můstku. Teď už 
se děti těší na poslední hodinu, kdy dostanou mokré vysvědčení. 
Zkušenosti z potápění jsme zúročili v hodině výtvarné výchovy, 
kdy se děti proměnily v potápěče se svou podobiznou. 

V měsíci dubnu nás čekalo hned několik zajímavých akcí, ze kterých si 
děti odnesly mnoho zážitků. Jako první nás čekalo divadlo Kos s pohád-
kou „Jak skřítek zaspal jaro“. Děti byly z divadla nadšené, ale zážitek to 
nebyl jen pro nás. Tento den byl výjimečný také pro děti starší, protože 
probíhal zápis do základní školy. Další divadlo bylo spojené s výletem 
do blízkého města Písku, do divadla Fráni Šrámka na pohádku „Vodník 
Česílko“. Účast byla hojná a hodnocení od dětí velice pozitivní. V prů-
běhu dubna byl započat plavecký výcvik v Písku pro starší předškoláky, 
kteří se na plavání velmi těší a odnášejí si spoustu nových dovedností.
Plavecký výcvik probíhá každý čtvrtek v dopoledních hodinách.
V měsíci květnu se výjimečným dnem se stal 8. květen, kdy proběhl zá-
pis do mateřské školy. Zapsaných dětí máme 13 a věříme, že si spolu 
užijeme spoustu zábavy. V průběhu dalších dní probíhala příprava na 
besídku ke dni matek. Velké vyvrcholení této akce propuklo 16. května 
hudebně pohybovým představením, ze kterého si maminky od svých 
dětí odnesly s láskou vyrobená přáníčka. Hned další den byl pro děti 
domluven výukový program v přírodě Lesy ČR v Písku. Program probí-
hal v lesním prostředí, kde se konaly ukázky lesní techniky a práce se 
zvířaty, děti plnily úkoly, učily se zdravému přístupu k přírodě a měly 
možnost střetnout se s muflonem, a to tváří v tvář. Pro všechny to byl 
neskutečný zážitek, na který si moc rádi vzpomeneme. Koncem měsíce 
nás čekalo společné focení tříd a jednotlivců, aby si děti mohly uchovat 
nějakou tu vzpomínku, až se za pár let na fotografii podívají a vybaví si 
všechny hezké prožitky. Završením měsíce květen byla sobotní brigáda 
na školní zahradě pro rodiče s dětmi. Práce rodičů byla neuvěřitelná 
a výsledek stojí opravdu za to. Naše ovocná a bylinková zahrádka je 
slast pro oči a celá zahrada vypadá opět jako nová. Tímto bychom moc
rády poděkovaly všem zúčastněným rodičům.

C YKL OTU R IST IC KÝ KU R Z 2 0 2 3  „ L e d o v í mu ž i “ p ře š l i a mo h l i j sme vy ra z i t n a Šu ma vu !
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K ozá k ov á K a te ř ina
Ráno jsem vstala a vzpomněla si, že dnes jedem do Prahy. Přijedu 
do školy a tam počkám na ostatní a pojedeme do Písku. V Písku
jsme dostali instrukce, jak se chovat po celou tu dobu v autobusu 
do Prahy. V autobusu mne překvapilo, že tam byly televize a vše 
možné. Náš pedagogický dozor byl: paní učitelky Koudelková, 
Grzyb, Kreidlová a naše paní asistentka Eva Žižáková. Seděla jsem 
vedle mé kamarádky Kačky Sejkové. Když jsme vjížděli do Prahy, 
tak mě ohromil ten velký provoz aut. Dojeli jsme na nádraží Anděl, 
kde jsme vystoupili. Když nás paní učitelky uspořádaly do dvojic, 
vypravili jsme se do metra a jeli dolů po eskalátoru. V metru bylo 
fakt dost těsno, ale vešli jsme se tam. Vystoupili jsme a chvíli se 
potloukali po Praze, až jsme došli k velkým schodům, co vedly do 
nějaké zahrady. Vylezli jsme nahoru a uviděli krásný výhled na 
Prahu. Poté jsme se šli podívat na Pražský hrad, kde jsme udělali 
společnou fotku. Když se blížilo půl jedenácté, tak jsme dorazili 
k hradní stráži, čekali na výměnu a koukali, jak se Šimon z šesté 
třídy nechal pasovat na krále doby 1316. Byla to opravdu legrace. 
Po výměně stráží jsme se šli projít po Karlově mostě. Když jsme 
se začali rozhlížet, všimla jsem si jedné věci, všude bylo mnoho lidí, 
ale nebyli z České republiky, byli to nějací cestovatelé z jiných zemí. 
Potom jsme šli na Pražský orloj. Pak paní Koudelková navrhla, že 
ti, koho bolí nohy, mohou na Václavské náměstí metrem, a kdo 
chce, může jít pěšky. Já jsem se rozhodla jít pěšky. Skoro všichni
 jeli metrem. Došli jsme na náměstí a zašli si na oběd do KFC. 
Dala kyblík pro jednoho. Byl fakt vynikající. Ale poté, co jsem to 
snědla, jsem byla rudá a brečela jsem z pálivosti. Pak jsme šli do
Národního muzea. Já jsem šla se skupinkou sedmé třídy a paní 
učitelkou Koudelkovou. Nejdřív jsme navštívili minerály a zkame-
něliny. Od zkamenělin mne museli doslova tahat, jelikož jsem se 
pořádně začetla. Poté jsme navštívili savce. Potom jsme měli jsme
rozchod do 17:15 po náměstí. A pak už jsme jeli domů. Cesta byla 
pohodová a dlouhá, ale přežila jsem ji. V osm večer si mě v Písku 
vyzvedla mamka a jela jsem domů. Z Prahy jsem si domů přivezla 
neskutečné zážitky, a chtěla bych se ještě někam vypravit.

K a te ř ina Se jk ov á
Ráno jsem vstala, strašně jsem se těšila do Prahy. Jeli jsme škol-
ním autobusem do Písku. Tam jsme čekali na autobus do Prahy,
kam jsme jeli přibližně dvě hodiny. Když jsme přijeli do Prahy, tak 
jsme šli na metro. V metru bylo narváno. Když jsme vyšli z metra, 
tak jsme šli se podívat na Pražský hrad. Na Pražském hradě jsme
 viděli svatbu. Pak jsme uviděli výměnu stráží na Pražském hradě
a šli jsme přes Karlův most na orloj. Byla to dlouhá cesta, protože 
holky se furt zastavovaly a fotily se. Když jsme došli na orloj, měli 
jsme hlad a všechny fast foody byly moc daleko pro šesťáky, my 
sedmáci jsme šli pěšky a šesťáci jeli metrem. Byli jsme rychlejší 
než oni. Po KFC jsme šli se kouknout na Václavské náměstí. Stáli 
jsme pod koněm, rozdělili jsme se do skupin, my sedmáci jsme
s paní učitelkou Koudelkovou šli jsme do Národního muzea. Když
jsme vešli, tak jsme museli batohy odnést do šaten a pak jsme se 
šli kouknout na minerály. Pak jsme byli u obrazů, pak u zvířat.
Když jsme všechno viděli, čekali jsme na další skupiny. Když přišli,
vzali jsme si batohy a šli jsme ven z muzea. Když jsme vyšli, mohli 
jsme se rozejít na 45 minut.  

Já jsem byla s Kačkou, s Danem a s Kiky. Šli jsme na zmrzlinu 
a do Mekáče. Po chvilce jsme museli zpátky. Když přišly všechny 
skupiny, šli jsme na metro a pak na autobus a domů. Bylo to super, 
chci si to někdy zopakovat.

Štěpán Jaroš 
Když jsme dorazili do Prahy, šli jsme na metro a pak na Pražský 
hrad. Šesťačky si furt dělaly selfie. Museli jsme čekat 15 minut, 
abychom viděli výměnu stráží. Pak jsme šli po Karlovu mostu. 
Takhle jsem si ho nepřestavoval, že je tak dlouhý. Po tomhle jsme 
viděli orloj a zase čekali, než odbije celá. Potom někdo šel a ně-
kdo jel metrem na Václavské náměstí. A někdo šel do MacDonaldu
a někdo zase do KFC a paní učitelka Koudelková do Bageterie. 
Poté jsme šli do Národního muzea. Tam se mi nejvíc líbily vltavíny.  
Po muzeu jsme dostali rozchod. Sejít jsme se měli v 17:15 u koně 
a pak hned do metra a na autobusové nádraží a hned autobusem 
do Písku, kde už čekali naši rodiče.

Daniel Šlinc
Výlet do Prahy začal tím, že jsme přijeli do Písku na nádraží a na-
stoupili jsme do luxusního autobusu. Byl v něm dokonce i kávovar 
a my si mohli udělat kávu. Jakmile jsme dorazili do Prahy, tak jsme 
šli do metra a jeli do KFC. Dal jsem si kyblík a šli jsme do muzea. 
Tam jsem si koupil zlatou minci. Byla tam i velká kostra plejtváka.
Pak jsme šli zase na nástupiště a jeli zpátky do Písku na nádraží 
a tam mě vyzvedla máma. 

Antonín Levínský
Autobus nás dovezl na Anděla. Nasedli jsme do metra a jeli na 
Pražský hrad. Na Pražském hradě jsme viděli střídaní stráží. Pak
jsme šli na Staroměstský orloj a při cestě jsem viděl 16 weed shopů. 
Na orloji jsme viděli 12 apoštolů. Pak jsme se rozdělili na 2 skupiny. 
Jedna skupina šla pěšky na Václavské náměstí, druhá jela metrem. 
Byl jsem v první skupině. Při cestě jsem viděl dalších 8 weed shopů. 
Na Václaváku jsme šli do KFC na oběd. Po obědě jsme šli do Ná-
rodního muzea. To jsme prošli celé. Pak jsme měli na Václaváku 
rozchod na 45 minut. Našel jsem 4 weed shopy. Koupil jsem si 3 
Pokémon bustr. Pak jsme jeli domů. 

Letos byly pozvané složky IZS, takže zde měli svá stanoviště Armádní policie s ukázkou práce se služebními psy, Český červený kříž, 
Dopravní Policie, Městská Policie, Policie ČR z Protivína, Hasičská jednotka z Písku a SDH Albrechtice nad Vltavou. Děti s nadšením 
chodily ze stanoviště na stanoviště, zkoušely si hasičské obleky, dávaly první pomoc, vyslechly povídání strážníků a při odhalování 
padoucha policejním psem snad nikdo napětím ani nedýchal. Jako doprovodný program byly na fotbalovém hřišti připraveny různé 
sportovní soutěže. Dětem se speciální program moc líbil a kromě drobných dobrot si odnesly i cenné zkušenosti.  Věra Tichá

D EN D ĚT Í K příležitosti Mezinárodního dne dětí byl pro žáky MŠ a ZŠ tradičně připravený bohatý program.

ZŠ Albrechtice n. Vlt.ZŠ Albrechtice n. Vlt.Zážitky z výletu do Prahy 
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Výtvarná soutěž s hasičslou tématikou
Práce hasičů, to není jen hašení požárů od zahozené cigarety, ale také vypro-
šťování lidí z havarovaného auta, odstraňování stromů padlých přes silnici, po-
moc při povodních anebo jen záchrana zatoulaného zvířátka. To vše bylo moti-
vací dětem, při výtvarné a literární soutěži vyhlášené Sdružením hasičů ČMS. 
Žáci ZŠ se jako každý rok zúčastnili a byli úspěšní, zvlášť žákyně 1. ročníku 
Klárka Jačková. Vyhrála 1. místo ve své kategorii a my jí společně gratulujeme.

Devět žáků 2. stupně albrechtické základní školy 
vyměnilo 25.května školní lavice za krásné pro-
story Městské knihovny Písek. Zúčastnili se zde 
totiž Minifestivalu čtení – oblíbené akce, při níž 
žáci základních škol spolupracují v týmu, aby se 
vzájemně inspirovali knižními tipy a rozvíjeli své 
čtenářské dovednosti. Čtenáři ze čtyř základních 
škol byli rozděleni do deseti skupin podle literár-
ních žánrů a věku. Ve skupince si pak žáci vzáje-
mně představovali přinesené knihy a následně 
společně zpracovávali projekt, ve kterém měli 
ostatním skupinkám přiblížit vybraný žánr na zá-
kladě zkušenosti z četby. Nakonec jednotlivé týmy 
prezentovaly svou práci ostatním. Žákům se akce 
velmi líbila a těší se na příští ročník. 
Mgr. Lenka Grzyb

Konkrétně se jedná tyto nové pomocníky:
1. Notebook Lenovo se čtečkou Virtuos
2. Multifunkční laserová tiskárna HP Laser Jet
Jedná se o dotaci za přispění Ministerstva kultury ČR pro všechny 
knihovny. V současné době se využívá stolní počítač, který bude 
po zaškolení a zavedení nových programů nahrazen notebookem. 
Jistě se tak posuneme dál a práce knihovníků bude snazší.
Těším se na čtenáře v hojném počtu i během krásných jarních dní. 

Dana Ryšlavá - knihovnice

Nové knižní přírůstky                 
Milí čtenáři, jak jistě víte, měsíc březen je zasvěcen tradičně knihám. Ovšem letos došlo vlivem dotisku žádané knihy k mírnému posunu 
až na duben. Na pultu Obecní knihovny v Albrechticích nad Vltavou se čtenáři mohou seznámit s čerstvými „novinkami“. 

Bylo zakoupeno 7 knih – dětská kniha, romány pro ženy a detektivky.
1. Jiří Žáček, Zdeněk Miler – Krtek a kouzelná slovíčka 
Malý čtenář se seznámí hravou formou se slovy: Prosím, Děkuji, Dobrý den...

2. Táňa Keleová – Vasilková – Květiny pro Lauru. 
Mladí manželé Laura a Ivan se vyrovnávají se ztrátou jediného syna, sedmiletého 
Tomáška. Jejich životy a vztah prochází těžkou životní zkouškou.

3. Táňa Keleová – Vasilková – Okénko do snů. 
Hlavní hrdinka, dvacetisedmiletá Hana, sní o životě, který bude jiný než matčin
a babiččin. Touží žít ve městě a vdát se za bohatého muže – je odhodlána pro to 
udělat všechno. Na svécestě za štěstím nadělá spoustu chyb.

4. Alena Mornštajnová – Slepá mapa. Anna, Alžběta, Anežka – tři ženy, tři gene-
race. Jedna rodina a mnoho životních zvratů, traumat a tajemství.

5. Alena Mornštajnová – Les v domě. Autorka napsala silný a dramatický příběh 
o tom, že nic není v životě takové, jak na první pohled vypadá. 

6. Ladislav Beran – Posedlost zločinem. Detektivními příběhy písecké kriminálky 
pod vedením kapitána Karase se jeho dobře sehrané party. 

7. Ladislav Beran – Panoptikum města Písku. 18 povídek, které nás navrátí do 
neklidných devadesátek, kdy o složité případy neměli kriminalisté nouzi. Čtenáři se mohou těšit i na další výměnný soubor knih z Měst-
ské knihovny v Písku, aby se ve chvílích volna mohli věnovat četbě. Poděkování patří i Obci Albrechtice n. Vltavou za finanční podporu 
na nákup nových knih a podporu čtenářství napříč generacemi.  Na setkání se těší Dana Ryšlavá - knihovnice

Minifestival čtení Červen – měsíc senoseče
V minulosti naši předkové chovali velkou úctu k přírodě. Poslouchali zvuky, 
šustění listí ve větru, šumění deště, bzukot hmyzu či zpěv ptáků.  Ženy, které 
dávají život, jako první vstupovaly do luk. Omlouvaly se přírodě, že si berou 
bez zasetí její korunu. Žádaly, aby příští rok byla tráva stejně krásná a bohatá. 
Věděly, že tráva má čarovnou moc a dává přežít hospodářství až do prvních 
sněhových vloček. A hlavně, že seno z první senoseče je nejdůležitější – má 
i moc léčit dobytek.
Trávu kosili muži již v době železné. Kosa musí být naklepaná a nabroušená
jako břitva, aby tráva nekladla odpor. Sekáči si při práci zpívali a nabíjeli se tak 
novou energií.

L o u ka ze l e n á , 
n e p o ko se n á ,  
d e j , Bo že , r o sy,
l o u ka se zko s í ,
z í t r a d o r á n a .                                                                                                    

Kd o v í , kd o v í , co j e se n o ?
In u , kd yž j e p o se če n o
kv í t í , t r á va vo ň a vá .
Je n že n e j d ř í v j e t o se n o
a p o d ru h é o ta va .

Text je čerpán z publikace od Josefa Krčka a Renáty Fučíkové – Příběhy 
dvanácti měsíců, kterou si každý čtenář může vypůjčit v Obecní knihovně 
v Albrechticích nad Vltavou.

Dozví se spoustu zajímavých a méně známých informací, které se vztahují 
k jednotlivým měsícům v roce. Putuje ročními obdobími slovem i obrazem, 
může si zazpívat, zamyslet se a hlavně potěšit na duši.

Obecní knihovna v Albrechticích n. Vlt.                 Nové vybavení knihovny
V albrechtické knihovně máme nyní nové vybavení. Během měsí-
ce května došlo k obnově digitálních zařízení v Obecní knihovně 
v Albrechticích nad Vltavou.
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Dva červnové pondělky strávili naši mladší a starší fotbalisti v obloukové hale v Písku. ZŠ a MŠ Jana Husa zde pořádala 22. ročník 
letního futsalového turnaje základních škol. Prvního termínu se účastnili žáci 6. a 7. ročníku, druhého termínu starší žáci 8. a 9. ročníku. 
Za naše barvy nastoupili 5. června: Matyáš Geršák, Šimon Červenka, Ondřej Pěnička, Václav Kozák (brankař), Kateřina Sejková, Matěj 
Schánilec (kapitán). Po vyrovnaných zápasech se mužstvu podařilo získat 9. místo. 12. června přijelo soupeřit starší mužstvo, doplně-
né mladšími spolužáky: Matěj Jaroš, Martin Navrátil (brankař), Michal Novotný, Dominika Mertlová, Matěj Schánilec (kapitán), Matyáš 
Geršák, Šimon Červenka. Umístili se na 8. místě. Výjimečný výkon podal Martin Navrátil, který byl v závěru oceněn jako nejlepší brankář 
turnaje. Děkuji za dobrou hru a přeji, ať vám to dobře kope a do vánočního turnaje získáte ještě větší formu! Zdeňka Pirglová 

Vážená paní ředitelko, vážené paní učitelky, vážení páni učitelé, 
milí žáci. Dnes 30. června je ten den D. Není to nějak významný 
den, který by byl zapsaný v kalendáři jako nějaký významný svátek 
nebo něco podobného. Ale pro nás žáky je to ten nejvýznamnější 
a nejradostnější den z celého roku. Ale dnes to bude drobet jinak. 
Dnes to není jen o tomhle, je to i o ukončení devítileté docházky. 
(Fanda Faktor)

Vše začalo před devíti roky na prvním stupni ve třídě paní učitelky 
Patkové. Když jsem dostal své první vysvědčení, byl to hezký pocit, 
na který vzpomínám dodnes. (Jakub Joza)

Pak nás paní učitelka Kohoutová perfektně připravila na druhý stu-
peň. Mimochodem, na čárkovací systém nikdy nezapomeneme! 
Nastala šestá třída, kde se nás ujala paní učitelka Filová neboli 
Klárka, a naše třída se zaplnila novými tvářemi žáků z Neznašova. 
(Nicol Posnerová) 

Na začátku jsme si vůbec nesedli, ale jakmile přišla hodina příro-
dopisu nebo zeměpisu, tak se z nás stal jeden kolektiv a šli jsme 
proti paní učitelce. Tímto děkujeme, paní učitelko Kašpírková, že 
jste nás nezabila při hodinách. 
(Elen Hlaváčková)

Ze začátku bylo těžké zvyknout si na takovou hordu neznámých 
lidí, ale po příjezdu z adaptačního tábora se z nás stala tak skvělá 
parta, že to ani slovy popsat nejde. Vždy, když někdo něco potře-
boval, byli jsme tu pro něj. 
(Martin Navrátil)

Teprve v sedmé třídě to bylo takové uklidněné na sto procent. 
Dokonce k nám přišla nová třídní učitelka jménem Zdeňka Pirglová, 
která si naši třídu dokázala srovnat, ale to neznamená, že žádné 
průšvihy nebyly. (Tomáš Šupolik)

Čas běžel, vypadalo to, jako kdyby ubíhal měsíc za minutu, a byla 
překvapivě osmá třída. To už znělo lépe, už jen rok a je konec. 
Taky k nám přišla Péťa s Agi, které mezi nás z hodiny na hodinu 
zapadly, takže by nikdo nepoznal, že s námi jsou teprve pár dní. 
Učení jsme moc nedali. Říkali jsme si, že přeci máme ještě rok. 
(Veronika Schánilcová)

Za ten rok a půl, co jsem tady, jsem si stihla zažít hodně výletů
a srandy. Hned první den, co jsem sem přišla, byl halloween, tak 
jsme si přinesli dýně, které jsme pak vyřezávali, a kdo chtěl, mohl 
zůstat ve škole a spát tam. Za měsíc jsme se jeli podívat na burzu 
středních škol. A ke konci roku jsme jeli na Olšinu, na které jsme 
byli znova měsíc zpátky, akorát jsme s sebou měli kola.  
(Petra Procházková)

Cítila jsem se dobře nejen ve škole, ale také na školních výletech 
nebo na lyžařském kurzu. Měli jsme možnost se více poznat, užili
jsme si spoustu legrace a našla jsem nové kamarády. Paní učitel-
ka nás vedla k tomu, abychom na sebe byli hodní, nikoho neodsu-
zovali a brali ho tahového, jaký je. 
(Agáta Petrová)

Zažili jsme s paní učitelkou i hodně výletů a nesmím zapomenout 
ani na pana Ignáce, ten byl vždy plný humoru a legrace. Taky tu 
moc dobře vařily naše paní kuchařky, nejlíp vařily ve středu, byly 
ty dobré knedlíky a někdy v pátek i sladké jídlo. Ve školní jídelně 
mi chutnalo vše. (Matěj Jaroš)

A jak šel rok za rokem, tak jsme se už připravovali do deváté třídy, 
to konečně jsme byli celý rok jen ve škole. Vzpomínám si na ty 
zážitky s Fandou, Martinem a Kubou. Byli jsme super parta, kluci, 
tohle mi bude chybět. (Jakub Novák) 

Bude mi chybět Elen a to, jak se každý den někoho ptá, jestli ne-
má náhodou žvýkačku. Bude mi chybět Petruška a její neustálé 
padání telefonu na zem. Bude mi chybět Fanda a jeho humor 
a bude mi chybět i naše třídní paní učitelka, která se o nás starala, 
bránila nás, když jsme měli velké problémy, řešila s námi, kam se 
dostat na školu a jak se připravit na přijímací zkoušky, ale hlavně 
se s námi smála a byla na nás pyšná, že má tak hodnou třídu, a že 
jsme se všichni dostali na naší vysněnou školu.
(Simona Kaštánková)

Třído, jako kolektiv jsme drželi spolu a vždy budeme. Spoustukrát 
jsem se s vámi nasmál nad vašimi vtipy a komediantskými před-
náškami. Sousední třídy, vím, že to mezi vámi a devítkou dost 
jiskřilo, ale přešli jsme to a teď jsme tady. (Daniel Jiřík)

Za chvilku opustíme tuto školu, ale nezapomeneme na to, co jsme 
se naučili. Tyto roky nám daly vzdělání, přátelství a zkušenosti, 
které si odneseme do našeho života. Teď máme příležitost vzít 
všechno, co jsme se naučili, a použít to ke splnění našich snů. 
(Květa Nedbalová)

Teď na konci roku bych chtěl poděkovat paní ředitelce a všem 
učitelům, kteří se snažili a nevzdali to s námi. Zejména musím po-
děkovat naší paní učitelce třídní, která za námi vždy stála a byla tu 
pro nás. Velkou zásluhu na tom, čím teď jsme, mají samozřejmě 
naši rodiče, kteří se stresovali mnohdy za nás a snažili se nám dát 
co nejvíc, abychom byli v životě šťastní. 
(Matouš Albrecht)

... aneb Jak šel rok za rokemDeváťáků Den D

ZŠ Albrechtice nad VltavouLetní futsalový turnaj v Písku
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SDH Chřešťovice mělo opět četné zastoupení na této nejstarší hasičské sou-
těži. Ačkoliv získaná ocenění družstva žen i dětí byla trochu úsměvná v počtu 
neúčasti ostatních obcí, je zde na místě použít známé chřešťovické heslo: 
„Není důležité vyhrát, ale užít si to!“ Určitě si to užili i naši muži, přestože měli 
neplatný pokus kvůli technické závadě. Účastí dvou družstev dětí hasiči však 
potvrdili, že další generace v Chřešťovicích má velkou naději na pokračování 
hasičského sportu. Škoda jen, že Okrsková soutěž se již netěší takové oblibě, 
jako ještě asi před 20 lety. Bohužel ji převálcovaly současné nové hasičské 
soutěže, které pak ubraly tomuto sportu na divácké atraktivitě. 
Škoda! Text a foto: R. Lacinová

Chřešťovice na Okrskové soutěži hasičů 
nechyběly, nevyhrály, ale užily si to

Noc kostelů u sv. Jana Křtitele
V pátek navečer bylo možné si prohlédnout všechny prostory 
kostela sv. Jana. Většina návštěvníků si s velikým zájmem 
prohlédlo kostel a někteří z nich měli ještě větší zájem o pod-
robnou historii tohoto místa. 
Tentokrát nebyl připraven větší program jako loni kvůli násle-
dující den pořádaným Slavnostem Chřešťovic. Návštěvníkům 
to ale vůbec nevadilo. Naopak spíše ocenili klid a ojedinělou
atmosféru liduprázdného kostela i okolí. 
Text a foto: R. Lacinová

Filipojakubskou noc 30. dubna prosvítily ohně po 
celém Česku. Ne jinak tomu bylo v Chřešťovicích 
u hasičské zbrojnice. Tam se již mnoho let staví 
ozdobená májka zdejšími děvčaty, kterou pak 
zdatní chlapci vztyčí a pevně ukotví. Následně se 
zapálí hranice, na které postupně zmizí všechny 
chřešťovické ježibaby. Chřešťováci i letos májku 
v noci poctivě ohlídali před škarohlídy z jiných 
obcí, tak snad bude májka ještě dlouho zdobit 
oblohu nad Chřešťovicemi. Tuto krásnou a velice 
oblíbenou tradici pořádali opět chřešťovičtí hasiči. 
Děkujeme!
Text: Radka Lacinová  Foto: Šárka Lacinová

Chřešťovická obecní knihovnaNoc s Andersenem
Obecní knihovna v Chřešťovicích pořádala noc v knihovně. Tato akce je celosvětová a koná se 31.března. Jelikož děti se jí účastnili ve 
svých školách naše akce, tak se naše akce posunula na 28. dubna. Pro všechny z nás byla noc v knihovně prvním zážitkem, a proto 

byl ni velký zájem, neboť si někteří přivedli i své kamarády. 
Tématem byl Walt Disney, připoměli jsme si 100 let od založení 
studia Walt Disney. Nejprve jsme si povídali o různých pohád-
kách a filmech jaké děti z tohoto studia znají, pak následovalo 
malování Mickey Mause. Největším úspěchem bylo malování 
na tričko, které si pak děti odnášeli domů. Potom přišly na řadu 
různé soutěže, hádanky a kvízy. Jakmile se přiblížil večer, děti 
přemohl hlad a tak jsme jim v kuchyni usmažily palačinky, po 
kterých se hned zaprášilo. Před spaním se pak děti dívali na 
pohádku Kniha Džunglí.Pak už na nás čekaly pelíšky v podobě 
spacáků a přikrývek. Ráno děti posnídali a při čekání na rodiče 
vyplnili chvíli skákáním v tělocvičně. Při loučení zazněly otázky 
bude noc v knihovně i příští rok? Na závěr bych chtěla podě-
kovat paní Marcele Zachové, která připravila pro děti program.
Text a foto knihovnice Lenka Kothánková

SDH Chřešťovice Pálení čarodějnic v Chřešťovicích
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Spolek památky Chřešťovicka informuje a děkuje...
Spolek v květnu přispěl na opravu vitrážového okna z kaple Panny Marie částkou 15 000 Kč. Spolek by chtěl poděkovat 
panu Milanu Švehlovi za velice štědrý dar, kterým přispěl na pořádání Slavností Chřešťovic. Také všem ostatním, kteří 
neustále přispívají svými finančními dary a všem, kteří pomáhají i jiným způsobem. Na účtu spolku je k 8. červnu 2023
373 316 Kč. Děkujeme! Veliké díky patří i všem lidem, kteří navštívili Slavnosti Chřešťovic. Jsme moc rádi, že na slavnosti 
přišla většina Chřešťováků a i mnoho občanů z okolních obcí. 
Díky Vám všem se podařilo těchto 700 let Chřešťovic oslavit důstojně i vesele. Díky!  

15

Slavnosti Chřešťovic pokračování z titulní str. 700 let od první písemné zmínky
Po slavnostním zahájení následoval v kostele krásný koncert kostele dvou pěveckých sborů Fluidum a Sborissima. Venku pak pokra-
čoval program vystoupením kejklíře - kouzelníka, ukázkou sokolnictví a výkladem o chovu dravých ptáků. Poté návštěvníci mohli shléd-
nout působivé taneční vystoupení místních žen a rovněž krátké ukázky historických tanců, které předvedly chřešťovické děti. Velice 
očekávané bylo vystoupení skupiny Fuegnis, která předvedla tanec s živým ohněm Posledními vystupujícími byli šermíři Rivalu Písek.

Ti ukázali přihlížejícím několik způsobů boje a představili rovněž zbraně, kterými se 
bojovalo v dávných dobách. Navečer proběhl v kostele koncert výjimečného Hudeb-
ního souboru Pavla Kunta s Chřešťovickým pěveckým sborem, který byl v závěru 
odměněn bouřlivým potleskem. Na venkovním pódiu pak zahrála mladá talentovaná 
kapela Permanent z Písku, která si v Chřešťovicích získala mnoho nových fanoušků. 
Po celé odpoledne se dala vyzkoušet zajímavá řemesela - kovářství, sedlářství, drát-
kování, malování, drhání či plstění. Bylo možné zahrát si dobové hry, zastřílet z luku 
či prohlédnou výstavu o historii Chřešťovic. Několik stánkařů nabízelo krásné řemesl-
né výrobky - keramiku, cukrářská zdobení. Nemohlo chybět ani bohaté občerstvení 
či upomínkové předměty s chřešťovickými motivy, které nám tento slavnostní den 
budou připomínat. Slavnost se opravdu vydařila. Svědčí o tom i hojnost návštěvníků, 
kteří vydrželi až do stmívání. Po ukončení se lidé s dobrou náladou odebrali domů. 
Na závěr bych ráda poděkovala všem, kteří se na přípravě této nádherné akce podí-
leli. Jmenovitě zvlášť Vítku Kothánkovi, Petru Lacinovi a Vendulce Kokaislové, kteří 
na přípravě měli velký podíl. Velké díky patří i chřešťovickým hasičům a také panu 
Milanu Švehlovi, který nemalou finanční částkou přispěl na pořádání této slávy. Rov-
něž vedení obce Albrechtice a jejím zaměstnancům za pomoc s přípravami. Pavlu 
Kuntovi za přípravu úžasného koncertu a celému hudebnímu souboru i Chřešťovic-
kému sboru. Rovněž sborům Fluidum a Sborissima. Místním dětem a ženám za 
pěkné taneční vystoupení, všem ženám za upečené dobroty a pak všem dalším, 
kteří se nějakou měrou také na přípravách podíleli. Velké díky Všem!  R. Lacinová



Stavění májky v Újezdě Z činnosti spolku „Náš Újezd“

O hastrmanech pod Plaveckou skalouHladná

Druhou letošní akcí spolku „Náš Újezd“ (po setkání se ženami) bylo stavění májky s táborákem. Na stavění se, jako obvykle, všichni těšili 
a do přípravy a vlastní práce se zapojilo nebývale mnoho spoluobčanů. V sobotu po poledni se jelo do lesa pro strom na májku a dřevo 
na táborák, další občané připravovali klubovnu, pergolu a okolí. V předstihu byla zhotovena „krásná“ čarodějnice, zajištěny špekáčky, dva 
sudy piva a další nápoje. Po přivezení stromu již probíhala vlastní příprava a zdobení májky, což bylo záležitostí pro dívky a ženy. Její 
postavení je již rutinní záležitostí (za použití traktoru a odborné asistence zkušených občanů). Náročnější bylo zbudování velkého tábo-
ráku, kterého se však chopila místní omladina. Dřeva ještě zbylo dost, protože při kácení stromu na májku se jich několik zlomilo, a tak 
máme na topení v zimě do kamen. Potom už následovalo opékání špekáčků na přenosném ohništi a se soumrakem byl zapálen táborák 
s čarodějnicí. Akce se zúčastnilo přes 50 dospělých i dětí a pěkné počasí umožnilo, že jsem poseděli u táboráku a v klubovně až do půl-
noci. Jsme rádi, že nás navštívili i spoluobčané z Albrechtic včetně paní místostarostky. Krásně ozdobená májka bude tak opět po celý 
rok orientačním bodem pro návštěvníky osady. Závěrem je potřeba poděkovat všem, kteří se aktivně na této akci podíleli. Josef Procházka

Spolek „Náš Újezd“ Vás zve na

SETKÁNÍ RODÁKŮ
dř ívě jš ích i současných spoluobčanů 

a přáte l osady Újezd,
k teré se uskuteční v sobotu 

29. července 2023 od 16 hodin 
na návs i v Újezdě

Přijďte zavzpomínat a setkat se s přáteli.
Občerstvení zajištěno.

Předejte pozvání dalším rodákům, 
zejména těm, kteří už nebydlí v Újezdě.

Poděkování SKUPINĚ ČEZ
za podporu 

v rámci Oranžového roku

Pod Plaveckou skalou na Hladné odedávna žije v řece hastrman Bublina. Má chudou chaloupku a malinkou zahrádku - jen 5 hrníčků 
s dušičkami. Žije s ním zde hodná a milá žena. Jmenuje se Vodní pěna. Bublina ji říká Pěnička. Spolu vychovávají jediného synka 
- Bublinku. Všichni 3 žijí skromně a nenáročně, tak jak bývalo na Hladné vždy zvykem. Bublina je příliš hodný hastrman. Nerad topí lidi. 
On je spíš zachraňuje. Jen párkrát přišel pozdě a nebožák utonul. Získal dušičku, ale velké potěšení neprožíval. Více ho těší, když na 
své štice Skřelce připluje včas a topícímu pomůže z vody. Skřelka je už zvyklá a na Bublinovo písknutí uhání co nejrychleji. 
Bublina je klidný a mírný. Jen jedenkrát na svou dobrotu doplatil. Tenkrát si opravdu rozhněval. To jeden zachráněný kluk se chtěl řece 
pomstít a hodil do ní nějakou výbušninu. Bublina zachraňoval rybky, žabky, raky, škeble a sám přišel k úrazu. Od té doby pokulhává na 
levou nohu a při změně teploty vody má i bolesti. 
Mladý Bublinka se učí od táty. Také se raději toulá na sumci Fousovi po říčním dnu, než by topil děti. Zná už cestu až do Újezda  - proti 
proudu, kde jsou zbytky starého, tajuplného hradu, i na Nový mlýn - po proudu - kde je zase zajímavý obrovitý zbytek staré elektrárny. 
Tak jako táta, ani on netouží po hromadění hrníčků. Radši si hraje s rybičkami, pozoruje a počítá škeble a někdy zlobí rybáře - tahá za 
návnadu na ryby. 
Jen postavením Orlické přehrady život hastrmanů zešedivěl, zesmutněl a zchudnul. Také pár hrníčků odploulo. Bublina už neslyší chi-
chotání mladých dvojic na břehu řeky, neslyší halekání plavců na pramenech. I halasení, zpěv a muzika z hospody utichla. Nemůže už 
chodit na besedu k šenkýři Růžičkovi. Bublina posedává pod černou skalou a vzpomíná. 
Radost mu dělá mladý Bublinka. Ten se rychle přizpůsobil hluboké řece, rád se projíždí na svém sumci Fousovi, stále dál a dál, dolů 
až na elektrárnu Rejzíkov, nahoru až na Kořensko. Tam se mu líbí plavební komora. Hrázný je už jeho kamarád, a tak se někdy nechá 
vyvézt až nad hráz a objevuje další svět.
I Pěnička je mírná a klidná. Má ráda svůj malý a útulný příbytek a své dva mužské - hastrmany. Přišla z bohaté rodiny hastrmanů z Týna.
Tam mají zahrádku plnou hrníčků s dušičkami. Ale ona po majetku netouží. Má ráda svého občas pokulhávajícího mužíka - dobračisko.  
Nevadí, že rodina Týnských je považuje za žebráky. Jsou chudí, ale šťastní a spokojení. 
Inu, pro dobrotu na žebrotu.  Anna Husová, 2019
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Želva
Pravý břeh Vltavy na Hladné je od nepaměti skalnatý. Skály jsou vysoké a zarostlé stromy, 
především akáty. Sem tam stojí borovice, ale rostou zde hlavně různé keře, divoké rostliny, 
divizny, mechy a podobně.
V 50. letech 20. století byly stromy vykáceny a stráně vyčištěny pro napuštění vodou 
Orlického jezera. V září 1960 bylo vltavské údolí zaplaveno. Paní Husová a paní Kočan-
drlová spolu často sedávaly před chatou, besedovaly a pozorovaly okolí, především 
Vltavu. Náhle uviděly naproti bývalému splazu skálu připomínající želvu. Želva byla těsně 
nad hladinou neboli „želva pila“. Později byla maximální výška hladiny jezera snížena 
o dva metry a ve Vltavě je často málo vody, proto želva již nepije. Hledí klidně do hlubin 
jezera a jako moudrá stará dáma tiše přijímá obdiv poutníků. 

Pomníček
Na Hladné u řeky při cestě napravo v místě bývalého splazu pod břízou, nepřehlédnete
pamětní kámen pomníček. Je na něm kovová tabulku s vyrytým textem:  
„Věnováno lidem od vody, kteří museli opustit své domovy před rokem 1960 při dostavbě 
Orlické přehrady.“  U paty pomníčku najdete druhou kovovou tabulku s vyrytým nápisem 
„Povodeň v srpnu 2002“. Pomníček byl postaven v rámci vzpomínkových oslav na starou 
Hladnou v roce 2009. Připomíná kolemjdoucím, že i zde u řeky kdysi žili „lidé od vody“ 
svůj strastiplný, ale šťastný život. Současně označuje výšku vodní hladiny při povodni 
v srpnu roku 2002.  Anna Husová, červen 2023

Májka a alegorické vozy v Jehnědně
Letošní pálení čarodějnic připadlo na nedělní podvečer. 
Na hřišti v Jehnědně se sešlo jak plno dětí, tak i dospělých, kteří se těšili 
na stavění májky a pálení čarodějnice. Na čarodějnici se nám během 
večerních hodin měnily i některé děti… na štěstí jen na chvíli. V 18 hodin 
se za pomoci chlapské síly postavila májka na první pokus, a kdo měl 
chuť, mohl si opéct špekáček nebo jen chleba a zapít to dobrým pivem 
či limonádou. Hlídači hlídali poctivě, a tak nám májka stále stojí. 
A jako každý rok po májce nemohl chybět průvod alegorických vozů, který 
projel v pondělí 1. května jak naši ves, tak i Údraž a Chřešťovice.

Turnaj v pétanque
V letošním roce se turnaj v pétanque konal již v měsíci dubnu, konkrétně
v sobotu 29. Ačkoliv se zdálo, že počasí nebude příliš pěkné, nakonec 
se umoudřilo a všichni účastnici si užili turnaj bez deště. O první místa 
a sportovní ceny bojovalo celkem 12 týmů. Díky hlavnímu šéfovi Marti-
novi Vaňkovi, který hru řídil, probíhal turnaj bezproblémově. Zápasy byly 
napínavé a mnoho jich skončilo těsně. Hrálo se ve dvou skupinách podle 
postupového klíče, ze kterého vyšel jako vítězný tým s názvem PAMI, 
na 2. místě se umístili PRDÍCI, 3. skončil tým K+K a brambory si domů 
odnesly ZÁVODNÍ KOROPTVE.
Za pořadatele bych ráda poděkovala všem, kteří si tuto hru přišli a přijeli 
do Jehnědna zahrát a užit si pohodovou sobotu. Doufáme, že příští rok 
se zase sejdeme a užijeme si to.

Proč želva dříve vodu pila a teď již nepije Hladná

SDH Jehnědno Májka na první pokus a napínavý petanque
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CO NÁS ČEKÁ:

9.00 – 18.00 hod. NOHEJBALOVÝ TURNAJ

SKÁKACÍ HRAD

VODNÍ HRÁTKY

20.00 – 02.00 hod. 

TANEČNÍ ZÁBAVA S ŽIVOU HUDBOU

VEČERNÍ PŘEKVAPENÍ 

BOHATÁ TOMBOLA

9.00 – 20.00 hod. OBČERSTVENÍ při venkovní akci

 – pečené prase, něco z grilu, pivo, víno,    

nealko, sladkosti pro děti

Přijďte zase všichni přivítat léto

a užít si volného dne plného dobré nálady, 

dětského smíchu, tance a zábavy.

Děkujeme všem sponzorům 

a pomocníkům. Spolek Oudraž z.s.

8. července 2023 od 9.00 hod.
ve venkovních prostorách Údražské hospody

Spolek Oudraž z.s. 
za přispění finanční dotace z Oranžového roku skupiny ČEZ 

a podpory Obce Albrechtice nad Vltavou 

p o ř á d á 

Poděkování 
Skupině ČEZ za podporu 
v rámci Oranžového roku

Obec 
Albrechtice 
nad Vltavou

Vážení spoluobčané, tak se nám podařilo, myslím docela dobře, zvládnout uspo-
řádání Okrskové soutěže, která se pořádala při příležitosti 125. výročí založení 
SDH Údraž. Asi jsme si nikdo nedovedl představit náročnost přípravy. Měli jsme 
minimální zkušenosti a znalosti o přípravě a musím říci, že se to nakonec povedlo 
díky velké pomoci a ochotě ostatních sborů z okrsku a především práci našich 
členů Michala Procházky, Michala Sychrovského a Jana Fábery, kteří tomu věno-
vali spoustu osobního času. Velké poděkování patří i Janu Schánilcovi, který nám 
ochotně připravil a poskytl louku k pořádání akce. Bohužel se nenašli žádní další 
členové sboru, kteří by projevili zájem zúčastnit se příprav. Snad jako odměna bylo 
výborné druhé místo, které naši hasiči získali. Děkujeme.
Za SDH Údraž Vlaďka Koutníková 

20. května 2023 oslavili dobrovolní hasiči z Údraže 125 lety od založení sboru. 
Součástí oslav byl slavnostní průvod obcí, položení věnce k pomníku padlých 
během 1. sv. války a také okrsková soutěž v kategorii dospělých i dětí, které 
se zúčastnili hasiči z Albrechtic nad Vltavou, Jehnědna, Chřešťovic a Údraže. 
V kategorii dětí zaběhly nejrychlejší čas 21,14 děti z Jehnědna, i v kategorii 
mužů a žen se z vítězství radovalo Jehnědno. Údražští získali pěkné 2. místo.

P
o

d
ě

k
o

v
á

n
í

SDH Údraž 125 let od založení SDH Údraž a Okrsková soutěž
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You'll never walk alone!

Starší přípravka ... vyhráli co šlo - 6 zápasů v řadě bez porážky

TJ Albrechtice n. Vlt.
Tento nápis stojí na branách stadionu a také ve znaku jednoho 
z nejslavnějších klubů. Nejlepší fotbal se prý hraje v Anglii a nej-
lepší fanoušci jsou podle většiny televizních komentátorů ti, co tuto 
hymnu zpívají na začátku každého zápasu svého týmu. Ano, jde 
opravdu mráz po zádech a je úžasné zažít to naživo a vychutnat 
si to na jednom z nejhezčích stadionů, které jsme dosud navštívili. 
Kdo ještě neví, tak malou nápovědou by mohlo být, že se mimo 
jiné jedná o domovinu slavných „The Beatles“. 
Sehnat lístky na zápas za přijatelnou cenu bylo asi to nejsložitější 
z celého našeho dalšího výletu na fotbal za hranice naší vlasti. 
Naplánovat program, koupit letenky, zajistit ubytování a další pot-
řebné už byla hračka a tak jsme se koncem dubna tohoto roku 
vydali na zápas onoho slavného klubu proti Nottingham Forest FC. 
Pro tuto cestu jsme trochu omladili sestavu, ale jádro zůstalo 
stejné a už teď se těšíme, na nějaký další fotbalový výlet. Určitě 
něco vymyslíme a pak se o zážitek opět rádi podělíme. Mnozí už 
vědí, ostatním tedy prozradíme, že jsme tentokrát byli v anglic-
kém Liverpoolu. Bylo tam hezky, byla legrace, počasí nám vyšlo 

a asi jedinou kaňkou na tomto výletu bylo nenaplněné očekávání 
skvělého fandění těch údajně nejlepších fanoušků. Na zápase byl 
mnohem více slyšet pár tisícový sektor hostů než pár desítek tisíc 
domácích, za což patří fanouškům Forestu velká poklona.
Velká poklona také patří věrným fanouškům toho Albrechtického 
fotbalu, kdy hlavně na domácích zápasech je slušný hukot a je sly-
šet více fandění a méně kritizování, ať už výkonu hráčů či sudích. 
Svým fanklubem a hlučným kotlem se chlubí i naše mládež a mluví 
se o něm po celém okrese. Jen tak dál! Výsledkově dopadlo jaro 
velmi dobře a hlavně mládež nám dělá velkou radost. 
V době, kdy budete číst tento článek, už bude rozhodnuto, jestli 
se naše Áčko dostane na okresní bednu, nebo budeme brát už 
teď jistou „bramborovou“. K bronzu stačí zvládnout poslední do-
mácí zápas a doufat v zaváhání aktuálně o dva body třetí Čížové.
Odjezd na Štít Albrechtic je 23.6.2023 v 9:30 
a kdo se nenahlásil včas, tak má smůlu. Může nás přijít k autobusu 
alespoň vyprovodit. 
Fotbalu ZDAR!  A tomu Albrechtickému zvlášť!   Dušan Hronek

Občerstvení zajištěno 

po celý den firmou Rychtář

Vstupné dobrovolné

Memoriál 
Petra Císařovského

& 
k 60. výročí založení TJ Albrechtice nad Vltavou

f o t b a l o v ý z á p a s 

Albrechtice A 
vs. Albrechtické legendy

Živá hudba Marná Snaha

sobota  od 9:0015. července 2023
v areálu TJ Albrechtice nad Vltavou

60
 
let 1963 2023

V mezičase těchto dvou akcí odehraje zápas 
starší přípravka Albrechtice nad Vltavou

Zdravíme všechny. Tak nám zase uběhl nějaký ten čas a jarní sezóna 
našich úžasných, mladých fotbalistů ze starší přípravky je u konce. 
Musíme uznat, že pochvala pro ně je skutečně na místě, protože 
vyhráli co šlo, a když náhodou nevyhráli tak opravdu se ctí. A jsme na 
kluky a holky skutečně moc pyšní. Nicméně děti nám rostou a přibývá 
věk, a tak nastal čas posunout část družstva o věkovou kategorii výše. 
Takže od září začínáme se dvěma týmy. A to starší přípravka
a mladší žáci. Bude to náročné, ale věříme, že to bude stále super 
a budeme si to všichni užívat jako doposud. Vzhledem k situaci roz-
šiřující se naší základny kluků a holek jsme k sobě s Páťou přizvali 
a přijali dalšího trenéra, který se ihned aklimatizoval a parádně se 
začlenil. Konec sezóny jsme oslavili „dokopnou“. Turnaj mezi dětmi 
a rodiči nám překazil déšť, ale my se nedali a všechno se dohnalo. 
Přes léto nás čeká mimo pár turnajů a přátelských utkání hlavně 
odpočinek a V ZÁŘÍ SE TĚŠTE!!! :-) Děkujeme všem příznivcům, 
sponzorům, fanklubu a prostě všem kamarádům. Vena, Páťa, Martin
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85  Mattiussi Gianni, Albrechtice n. Vlt.

87  Rieplová Marie, Albrechtice n. Vlt.

55  Míšková Anna, Chřešťovice

81  Mikolajczyk Přemysl, Albrechtice n. Vlt.

80  Schánilec Josef, Albrechtice n. Vlt.

80  Schánilec Ladislav, Albrechtice n. Vlt.

83  Ušatá Jaroslava, Jehnědno

75  Peterka Jaroslav, Jehnědno

50  Mikšíková Pavla, Újezd

75  Kolman Karel, Chřešťovice

55  Voith Karel, Albrechtice n. Vlt.

75  Švehla Stanislav, Albrechtice n. Vlt.

75  Čondlová Jarmila, Chřešťovice

75  Dvořáková Marie, Hladná

70  Pokorný Václav, Chřešťovice

50  Kothánek Vít, Chřešťovice

70  Cheníčková Jana, Chřešťovice

55  Marešová Jana, Chřešťovice

80  Stropnický František, Chřešťovice

50  Kozáková Jitka, Chřešťovice

60  Solfronk Antonín, Jehnědno

83  Dvořáková Marie, Hladná

82  Maříková Růžena, Albrechtice n. Vlt.

75  Havlátko Jaroslav, Chřešťovice

85  Řeřábek Ladislav, Jehnědno

50  Schánilec Josef, Albrechtice n. Vlt.

60  Angelov Nikolaj, Albrechtice n. Vlt.

70  Šašek Vlastimil, Jehnědno

75  Kotrbová Alena, Albrechtice n. Vlt.

65  Kurfiřtová Hana, Údraž

Vedení obce Albrechtice nad Vltavou přeje všem oslavencům
Společenská kronika ... užijte si svůj krásný věk ve zdraví ...

21.4.2023
Zdeňka Řeřábková
Jehnědno 

9.5.2023
Marie Řeřábková
Jehnědno

28.5.2023
František Šebek
Albrechtice nad Vltavou

6.6.2023
Karel Kaifer
Albrechtice nad Vltavou 

18.6.2023
Miroslav Vlk
Albrechtice nad Vltavou 

~ v měsíci dubnu se narodi l i ~ 

Patrik a Petr Culkovi
Albrechtice nad Vltavou        

rodiče: 
Karolína Vaněčková a Pavel Culek

Týna Kolpová
Albrechtice nad Vltavou 

rodiče: 
Eva a Jiří Kolpovi

Nejkrásnější ze všech dárků
vkládá život do kočárků...

~ v měsíci květnu se narodi la ~ 
Touto cestou bychom chtěli vyslovit velké poděkování SDH Chřešťovice za dvě 
profesionálně připravené a realizované smuteční hostiny v Kulturním domě 
v Chřešťovicích. 
Děkujeme za ochotu a přístup všem, kteří se na přípravách a obsluze podíleli. 
V našich velmi těžkých chvílích dokázali zajistit příjemné prostředí a výborné
pohoštění pro smuteční hosty. Zejména bychom chtěli poděkovat Lence a Vítku 
Kothánkovým, Vendule Kokaisel, Eleonoře Novákové a Josefu Kothánkovi. 

Ladislav Řeřábek s rodinou, Jehnědno 57 

Josef Řeřábek s rodinou,  Jehnědno 9

Poděkování

~ Zp ra vo d a j o b ce A l b re ch t i ce n a d V l t a vo u vych á z í o d če r vn a 2 0 11  ~

 
redakční

 rada:
Vlasta Petružálková
Hana Krippnerová
Radka Lacinová

Uzávěrka příštího čísla

Zpravodaj obce Albrechtice nad Vltavou, periodický tisk územního správního celku, registrován u MK ČR pod č. E 20238. 
Vydavatel: Obec Albrechtice nad Vltavou, 397 01 Albrechtice nad Vltavou č. p. 79, IČ: 00249521 

Vychází v Albrechticích nad Vltavou - 6x ročně. Ročník 13  /  Číslo 3  /  Datum vydání: 26. června 2023  /  ZDARMA

redakce nezodpovídá 
za obsah článků, pravopis 
či formulaci 

vlasta.petruzalkova@volny.cz
h.kripp.18@seznam.cz
rad.lacinova@seznam.cz7. srpna 2023

DECHOVKOVÝ FESTIVAL
K d y : sobota 1. července 2023 od 13:00 hodin

K d e : nový sportovní areál v Jehnědně

H r a j í : MOTÝLEK (RAKOUSKO)

ŘEČICKÁ KAPELA

MUZIKANTI LADISLAVA PRUDÍKA (JIŽNÍ MORAVA)
MUZIKANTI Z JIŽNÍCH ČECH

O b č e r s t v e n í z a j i š t ě n o   /   P a r k o v i š t ě z d a r m a

V s t u p n é : 250,- Kč v předprodeji   /   350,- Kč na místě

Poděkování 
Skupině ČEZ za podporu 
v rámci Oranžového roku

Obec Albrechtice 
nad Vltavou

Předprodej:
Infocentrum Albrechtice nad Vltavou

Potraviny Chřešťovice
K. Kozáková  /  tel. 607 639 003

Nic z toho dobrého, co jste učinili,
se neztratí. Všechno zůstane.

SH ČSM – Sbor dobrovolných hasičů Jehnědno pořádá
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